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A Dewey woman and her
sont have heen bound pvey for

Irial on perjury vharges
slemining from their
testimony  during Lhe Gane

Leroy Hart tnal last NMareh
Jovee Pavie, A9 amnd her
son. Laprry Short. 19 were
bountd over for (mal late
Thursday  alternsen by
Associate Dhistriet Judpe
wWilliam B. Thohas

Bolh were released on
s4.000 each had previousty
postled.

Payne whs one of the
witnesses called by Hav
defanze altorney Garvin
Isanes during the manth-long

rial

ghe testified that Bill
Stevens. now aninmateat the
Kansas  State  Industriad
Reformatory at  Hulehison
and ance a suspect in the Girl
Seotil slawngs came lo her
wome “sometime before
roon” on June 13, 1877, with
'hrownish-rnd statns on his
baots."

Mrs. Payne 1old Lhe jurors
that Stevens ‘Jooked tired.
His eyes were ved and he had
sersiches an his srms.”
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Both Payne and qhurl
wslified they recognized a
flashiight found next to the
hodies of the girl sctuts os
being the seme one Lhey had
given lo Stevens lo use 1¢ go
fishing .

shartly after ihe trial
endet with Hart's acquitial,
Mayes County Sheriff Pete
Weaver received a call from
Linds Stevens. sister of the
suspecl. telling Weaver she
had pronf thal her brother
wa~ nowhere near Lacust
Genve on June 1 1977

subsequent  invesligalion
eetabhished that Stevens wis
workiog in Seminole for an
wdependent  conlracior  an
that dale

I'ayng's stlorney, Lou
Amberler of Bartlesville.
Leeame irritated sevesal
mes al ihe response "o
guestions put lo Weaver and
lLarry Bowles, agent for the
Uklzhoma Bureau of 1n-
visligation.

Al one time, Amberler
asked Judge Thomas to hotd
Bowles in contempt af court
for not.revigwing reporls the
agent had prepared on the

£
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Payne-Stevens

Themas ‘refused to cite
Bowles saying the eourt did
not have the right lo do so'in
this instance.

Obviously  frustated,
Amberier sat down and
rested his case » short time
later,

Autharities contengd thai
teslimony by Payne and
Short was just a part of 8
moch larger conspivacy
involving Payne's commare
law thusbang, Dewayns
Pelers. himself now An in-
mate ut’ 1he prison where
Stevens gerves lime. -

The alleged conspiraey
hegan to unwind when word
durfaced as (o Slevens'
employment June 13, 1977. it
further came apdrt at the
seams when Pelers changed
his mind about a story he had
told to aulborities in which
stevens admitted being the
witter of the three girl scouts.

A Kansas State Bureau of
Invesligation report con-
verning Paters’ story was
mentioned | during
prefiminary but was never

|Continued on Poge 2}

(Conlihued from Page D
Inteptduesd s evidenee.
 Jodge Thomas ordered
both defendants back
Mayes Copnty bn Eﬁig 18 for
arraipgignt on the' tharges
in Dlatriet Opwet

Whis

connection, -

the .,

Lo

'Apgmmnﬂy, Judge William
Nex, the same judpe who
presided ever the Hart trial |

where the gHeged perjurie |
way 1o have been eommitied,

will ‘also preside over the |

Payoe-thort {rial,

I
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‘b ocepy of a Kansas State’

“Faboel whieh details a hizzare com
~plot tafd by Dewuyne Pefers, common-lew hu-ahund nf
Jayne

a s one of o defendants bourd over for trial on pur-
urge&@temmmg from hee teatimeny in the Gene Leroy
urder trial,

epoct states that-on December 9, 1979, Peters, who is
inmate at tha itansas State Industrial Rdorm’ltury
ul autheriites that an acquaintance, Williams Stevens,
1 him the wrong man bad been arrested for the murder
Girl Scouts near Locust Grove onJune 13, 1077,

‘dink to Peters' original stalement, Stevens said he had
led the' murdr.rs
lnuagy 3, 1970, Payne's attorney, Lou Amberler, and
na State Bureau of Investiagtion ngents interviewed
at KSIR, when Pelers restsled his information,
suddenly on Murch 19, 1978, thé same day the Hart jury

- wt

c-

was being sworn in. Peters retracted his slatemenl concerning-
Stevens.

Tworays later, Amberler contacted OSB[ and reguested thst
Peters he interviewed and exanuned on the polygraph.

Two day after Amberler’s requast, Peters was interviewed
and examined on a palygraph in d private room at the KSIR
withi only Peters and the exanun®t preseal,

During  the  prefimenary ateeview,  Pelers  furmished
background mtormation abant himself and his contection with
Stevens and Payne.

Pelers is reportedly a moemelor o e Yaloma Indinn iribe
from Washington siate He was bornom san Fraosciseo Ov
toher 1§, 1957

Ahout three years ago, elers smd by get o know Joyer

. Rayne, Lofer white allenchiy oklahma Siate Teeh in k-

muatiiger, Peters heenme aequuinted with Stevens. wha is &
native ol Okmulge:

Fram the ume the murdsrs were shacoversd an the ul!v
reorning hours of June 1, 1977, Peters said he was wivrested in
the ease and read everything in print concernrng it.

He was therefore kpowledgable of small delails of he nurder
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. foliowing questions nad each of his pespones:
o teli the cumphata tmth durmg this

penury Charge
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In Lhe spring of 1578, they departed Ol:muigee for Washingion
siate whers Peters wasauppessl ta get a trival payment, They
began drinking in Oltlahoma and ran cut of money in Gardan
City, Kans.

+ They became involved in a rape-robery- ksdnnppmg episnde
m Finney County, Kansas and as a result Pelers Ig du[ng ]
{itesn years to life term on the rape and kidnapping charges,

Puters stated during the interview thei shortly after he en-
tered prison, he and Joyee Payne jointly conceived a plan
where he could pessibly obtain his freedom.

1t seemex] to them that due to Stavens being froms the aren of
the murders and hnving been subsequently invalved in & viclent
sex nffense in Kansas, tat antherilies coud be canvineed tha:

Sievens could have committed the Locust Grove murders.

The ereditibility of the information would be enhanced by the
dotaiied knowledge of the casenlready in Peters” tnind.

Peters envisioned that he would be transferred to an Oldah-
ma instlution during the invesligation and trinl of Stevens, gnd
that eventuallly in exchange for his festimony, he wield

({"opntinued an Puage 2}
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TULEY PITY-COUNTY UddAnd

By SUSAN WITT
Of The Tribune Staff

PRYOR — An Oklashoma woman
charged with parury in the murder
trinl for Gene Leroy Hart pletted
with her common-law husband
Jailed in Kansas to pin the 1877 Girl
Scout murders on another Kansas
inmate In bopes of gaining & perden
for the hushand, accarding toa Kan,,
u-.m.%aan uE.n-w_.—.dvoJ NIRRT

e_woman, Mri. Joyee Paine,
“ERI Rt Eofi; LtTy Short, were on
dered Thursday to trial for perjury
during the Hart trial for their teati-
mony thet Blll Stevens came to Mrs,
Paine's home In Okmulgee with

bload oa bis shoea and acting “jit- .
tery and narvous™ a few hours after ,
the girls were murdered at a camp .

nedar Locust Grove. i

MRS, PAINE ALS0 teatiffed inthe
March trial, which ended'in Hart's
acquiltal, that she had earller given
Stevens a flashlight found near the
badies af the three sloin girls.

i

nm. - -
Hart, who dled of 2 haart attack in
June, was charged with firsi-legres
murder {n the beating deatha of Lorl
Lee Farmer, 8, Michels Gusa, 9, and
Dorls Denlsa Miger, 10. .
Aecording to afKansas Bureau of
Investigation reghrt flled by speclal
agent E. Mauclln Iy, and ageat
Thomas B, Lyans, Mrs. Palne's
commaen-law husband, DeWayne

. Poters, told KEI agerita while o wen."
* in # Kansas prison that he and Alrs.

FPatrered oopeert i Xtyrenvi-
sioning that Peters would be raaved
to an Oklahoma prison and aven-
tunlly pardoned for his testimony
agninst Stavens, > ;v v

THE XBI REPORT atatea that in
Dacember 1978 Peters told KBI
sgents that Stevans, o co-defendaht
with Peters in a’Kansax rape-kid-
wnn%u_:n. had told Paters be commit.

the Girl Seout murders;

On Janunry 3, 1978, Peters report-

edly gove the same story to an Okla- .

homa State Bureau of [nvestigation

N T
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e \muxm Jret ey S f e gty D

Pair plotted

,agent and Mrs. Palna's attorney,
Lewls Ambler, according to the
report.

+ On Mareh 21, the day the jury lor
the Hart t+ia] was sworn in, Maudlin
reported inat Peters retracted his
earller atory and said Stevens had

nothing to do with the Locust Grova,
-.slayings.

On March 21, Maudlin reported,
Ambler contacted . him - and askad
that'agents give Poters a palygraph

.12 way unable to get the infarmaton
- out of the prison, so it was surfaced Beller, a former Seminole, cotty

would enhance the credibillty of the ¢Juding holdings in the Yalkdma

story, . dian tribe, -
‘The KBI agent said Psters told The polygraph examlnatlan in

_him he had envisioned being trans-- cated Peters was telling the tru

{erred to an Oklaboma prison during  according to the B repatt,

the Investigation and trial of Stevens In a preliminary bearing on |

and eventually receiving a pardon in  perjury charges Taursday, defe

exchangs for his testimony agalnst Stiorneys called four witnesses w

Stevens. . previousiy testifled for t
The yepart giated that Peters aajd Drosecutlon,

AMONG THEM WERE Ge

EXALTUNALION. e+ s ot 1 s s g -AD Ollabioma, through Mrt. Painer « 1or, snd his wife, who testified S

THE KBI REPORT states that
Paters sald he and Mra, Paine con-
cotted the plan shortly after Paters
entered the Kansos prisen. - -

He said they decided that since
Stavens was [tom the general area
of the rmurders and was subsa.
gquently involved-in m violant sex of-
fense, that the story would have
ered{bility, the KEI agent reparied.

Maudlin slso reperted that Paters
said he had followed news accounts
of the murders closely and knew
many detuils of the celffenses that

EERA E VN T

TESTIMONY AT the Hart trial in.  vens was working for him Jyne
dicated Mra, Poine had contactad 1877, the day of the alayings,
Mayes County otficialy, OSBI offl- Sherilf Pete Wenver testifled

‘. cials and Hari's defense attorney, was contacted by Stevens' sister-
Garvin Isaacs. T e +. . law, who told him Stevena was

The KBI report said Peters told " Seminole that day. -
the agents he had & *“‘change of . Perjury charges agalmst M:
heart” and decided to retract the Paine's otber son, Owen Short,
earller story partly because he said were dlamissed In Juoe. Prose
“he no longer trusted Mrs.Paine, + tors, who did ot have a tranyeript
' Peters, according to the report, the Hart trin] whan charges agah
apid she had begun acting erratl- him were filed, discovered Ow
cally and said he feared her only Short did not cotroborate Mi
joterest in him was hia anssets, In- Paine'sa testimaony.




1977. Stevens is cur-
‘WO persons accused of com- rently sefveng .@J ] prison
mitting . perjury  during.. this...sentence forrdpe in ansas:
spring’s murder trial of Gene Other witnesses at Thurs- &
Leroy Hart. ‘ day's hearing were Sheriff
Joyce - Paine and'- Larry Pete Weaver and 08Bl agent
Short were bound over for Larry Bowles. |

Trial will begin Sept. 18 for 16,

trial on the perjury charges

by Associate. District Judge

Bill Thomas at the conclu-
sion of an often-delayed pre-
liminary hearing Thursday.
Paine and Short . testified
during thé trial that Bill
Stevens had appeared at the
Paine home in Okmulgee on

the day of the Girl Scout

killings, with scratches on his

arms and red stains on his

ghoes.
Several witnesses at the

preliminary hearing testiﬁqd
that Stevens was empldyed in

Serninole at the time of the |
murders. They included Ste- !
vers' father, Charles and Mr. -

and Mrs. Genc Beller, )

contractor who

employed |
Stevens from June 13 to June !

Joyce Paine has a new

attorney in the latest chapter

of ‘a perjury case connected
with the murder tiial of Gene
Leroy Hart.

Mrs. Paine and her son,
Larry Short, are .accused of
committing perjury during
the Hart ¢rial in March.

During Mrs. Paine's ar-
raignment yesterday, her at-
torney, Lewis Ambler, with-
drew because he may be
called as a witness in the
case. Ambler, acting as Mrs.

. Paine’s attorney, had earlier .

called in the OSBI to investi-
gate Mrs. Paine’s testimony.
Gary Jay was appointed fo
-take Ambler's place as Mrs.
Paine's lawyer.

Mrs. Paine and Short had
testified that William Stevens

eame to the Paine home in-

Okmulgee on the day of the
murders at Camp Scott. They
said he had red stains on his
sshoes and scratches on his
arms. Stevens is currently
serving a prison sentence for

SEPTEMBER 20, 1979

rape in Kansas.

.Ambler and Short's at- .
torney, Michael Fought, had
filed motions seeking dismis- |
sal of the information filed
against their clients. The
chatges . had been filed by
John Mahoney, then a legal
intern in the district attor-
ney's office. gAn 3
Fought contended that a legal
intern did not bave the
authority to initiate a felony
action. ‘

Assistant distriet attorney
Austin 0. Webb filed an
amended information, which
he had signed, yesterday
afternoon.

Judge Byron Ed Williams
ruled that from this time the
district attorney or one of his
assistants should be respon-
sible for - inifiating felony
procedures. '

‘Since Mrs. Paine has a new
attorney, the arraignment |
was continued to Oct. 16, The
defendants will probably be
tried in Decernber.




By MARY JEANSELL

Sialf Wrlter .
The perjury trial of Joyee Paine ard Larry Short began this
-morning In Pryor wilh the introductioh of the transeripts of
their testimony Huring the Gene Leroy Hart trial In Mareh 1970,
Paine and her son, Short; are accused 6f perjuring them-
-5elves. on the witness stend in testimony concerning a man
nained Bill Btevena. They both testified that Stevens had come
to their home in Okmulges the morning of June 13, 1077. [hey
said his arms and neck were seraiched and his htots had
reddish-stains on them which he attempted to wash off in thelr

’ baihruom

‘ The bedies of three young Girl Sceuls were found in Camp
Scott, néar Locust Grove, thal some mornlng, Hart was
arrested and charged with the three deaths, He way acquitted
of the erimes a-year figo in March, :
In their Hart leshmuny‘ as rend by Carol Sue Fugale, court
reporter fet that trial, both said Stephens had ¢ome to their
home, stayed about 4ﬂ‘minutes, {then left,
- He returnéd in about arbour-and a haif and took Short with
hiin to buy some new- bobts, Shert said Stevens was having
trauble with his car and returned in a plck-up owned by his
girlfriend, . . §

Both testimonies idenuﬁed -2 flashl:ght glven by Palne to
Stevens, The flashiighl-wad fnund by investignfors at thecene -
of the muyrders,- o

" Defense Attorney Mike; I‘nught—of Tulsa 1
testimony of George Owet Shist, B
met with resistance from Aggist
Webb, Faught, maintalng that the
corrohorate the testimnny of Hie
the manis not charged alongwi

Short was named when! (e o
11, 1979, These charges were:

..{o offer the
m cvjdenne hut

“Stevens was. brnught tate nurt
Faught Immediately obje
excussed for lunch so I“uught cqu present |
the court, o

Counby’
has begn f,here Hinea, Duting queationln
Byron Ed Willlams, I"aught‘hdm‘itted that h
coutd see Slevens at the §ali at any Hme for:n fin%
ference, Faught dlnp sald he did nnt take any: Bf.a mahtd;by “
affadavil. . . : i

The trlal.began Mundny [n
jury. ‘I’wcnty-scven pronpectlv,
sottling.on the panel of seve u{
allernate, It toolkt allorneyifive g

Upening, arguments prov!d

. sibly Mrs, Bel
job; Stevens!:faner; Oklahom
‘nfiicem ﬂmf Dwaynﬂ Pelers




By MARY JEANSELL
Stafr Welter
Chorlie .Stevens has sip.
rled his ' gon's denlal of
eing .in |Qkmulgee the
orning of June 13, 1977,
en the hodies of three
urdered Girl. Scouts Were:
lfound in Camp Scott neur

. Ianw;l Grove. °

I Stevens: lestined “this.

imarning-in the! pefjury trlal
opf Joyee Pdlnel &nd Lbrry

i

b, 5,

s A

Short ontiehalf 6F Hits! Sori Bill
Stevens, --Gene-Lerby -‘éqartﬁ
sils charged wlth, thi ﬁr

nmming of June 13.They satd
““fie had sevatelies.on his aims
w and neck and reddish stains
o his hoots which hie tried to
: wash off in the balhroom of
their home,
Stevens’ father said he and
"His son had been together ali|
* weekend, from June 10 10.
June 12,
“He bad calléd and said he
' needed & fan, So 1 got ready
u‘hmd my-wlfe and T wedb 1o

“

‘i mi R
e Y “‘St‘eve
" morhing. ‘T spw
Friday wslght, -
* sgelher all day B turdsy, ‘
. Baturday ‘night arid Bunday, | ;
i i1 I went baek toOltmulgee |
aboutl 0290 or 9 e’clock.”

“He called me Lhe next
afternoon fromn Seminele to
ask ¥ he could borrow some
money o buy some lools
because he had ‘started (o
work. I didn't have any to-
lend him but my wife and a
neighbor teck him some
groceries,"” Stephens  went
on.

Btevens produced » copy of |
his telephone bill for that |
time period. Defepse At-
torney Mike Faught went |
over each call an the lst for |
several days, asking what
Stevens remembered sbout
each one. !‘

Defense Attorney Gary M.
Jay challenged Stevens'
{estimony from the
preliminary hearing for this
trinl. From the trangcript,
Stevens' did not mention the

, Lording
todny, '

Stevens rei:eaiedly nsisted

, he ‘hasi:speni” the entire
'WEekend with
-~-w!u.£her he had testlfu.d fo il
* -earler or not. "They didn't

s son,

ask -me aboul ‘the chicken

fights," he, smql

Stevens was. qut‘aationed at
length by Jay and Faught
about the 1074 Ponling hé sofd
his son, The oiy be]onged to
Mrs, Stevers and, wis kept In
u garage, Stevens maintaing
that hig sen never drove the
car unti} he bought it in
October, : Presged by Jay,
Slevens said he knew his son

Paine nn& Shartfhoth ¢lalm
ke was tlriving the:ear When
-+ 1 .their hiuse.

June'af. 1977, lnuk thie amnd
(Contlnfied on Page 2)




LR T ABp T[T TN a8 fupip
1 -axatp) 3491 ayy usds puy
1 .ﬂuuﬁ SBM 1, 'PIBS S1318g

‘patamsu €19994° 'O,
W SBpMUN0ag
WD a1 -Yia ap of HingAue
PEY 3] T04 [[8] 138 SUIAMG

Mg pid, Payse qoam
- < CGLBT '6T y3IXEW
wifaq [elE (B 2] 21ckeq
SH3AM' O] NG BUINRS
aui 30 u._mm T aq 0] JBM jou

PIP 84 SUlsSTOg pum Jnuy
Ploy Apeuy. Ay pres o
5= LU £ul up ajgheg)
soEURY F[) Jo 10 198 pooa 1
8oty { asmmaad,, futuugiaq
A wiea] upgd 9t paxy Jupny
3y ples o ANioe] sesusy
ay} e Io[quy puT suEN0D
HouS Suled Qe Ssista
{RIDABZ PaAjUNDDAL S13)ad
w3y
‘Aep
payse :..ﬁﬁmahm sea 11T
Roaar vuan vaym Adday sem
suBAd1§ WYy §e1 ok pid,.
W JuaLId

am g, ‘poiidas sy

.me DEAD 8Y) Jo sUD ‘asny)

Ay Jo .SEE By

‘Aupsang, aaurs papigy ¢ LAl
¥ Enm puT, 1o |;;

 ISTA0.0E pie satey ubisiag|a)
i m::::uE A1 [

‘Lepoy uy surea

“£upo} papuats.

i Eccapch

._u_.E..ﬁ mﬁ_ uf

e

,mne;ﬂnc ?m jou -azam m.m._.:
PN
*dad pred sem .oy Junouw 8ty i of
e E_%Qs pHY sUanalg. Satep

FolngarIs|Eg

aim mE pms aH

TET T TRA

T'Aupow fepung-jo pred pue
EmE ?EEmm Joi

upe Ajeuyy ayganoly-

Ea.nca fiott .p[moa reys
"I UM

[

‘.Qua_._u mﬁhuzﬁg pey;

pue spIkD aut atyy _me_vﬁ."_

%%mm

.m: xv_
m_n mE.Eu e

tgpt g -
fi Gt
110 51 Em :mﬁ_uun #Paiinssp.

‘yosl, pug:  swaE
s{tf u0"saY3IeIIS pRAL pIUS
fayr, -Fumom ey | Buoy
pizing E mEnu _u.m: m:mbm“m

;.Ea Eavm_.:, 103 JE HP SU9AR)S .-

PIES pei ey )i palsy ‘usyy
padel peg pue 513 S84()
Sl pa[1Y Py w0a49]5 T81Q
SULSTIOD BUI[|91 PIHUPEaH
‘auly yoes ,,0U,,. PaIoASUE
sialag  Cwy  pauoudare)
10 SI9) Wiy uapiim ‘mpy
PHORTUOD ‘WA 0] PONIE) TAAD
pay 5aees] )1 pauonsanb fep
I Alen Aawlony asualag

. 'pres ay ,‘vopaed
w aw 8 0} 0g prood -Kg),
1ET|A. B35 PINOM 9L PUE SPERS]
}9@ @jBlaosse R Sem 31 pIes
SU§STNOD,, 'wnYy 0] SIsroad
Auw apew Jsasu pey sIERE]

pies ssjad Bmmow sy,
payEig
SWRd |, 'SOBES] ulAfeD),,
: W iBs[a oy,
‘pafdar siwadg |, ‘suisnag,, -
= OgaM unsny Lsuaopgy

(+4, 1811 no& pdsitioad M,
. uidpanay
atapdwos “Huijsodor,
Jo- wonegoad ou ‘uepiad.
I} 358 suuod sem 1, ‘pmg
Y
ORI aninoy pue
TULFI0H 21) puw asea 1degy
o jnoqe 3wt piny aus,. .
LR[S wesg

1atnsug ._.:m*m_mm< payse, .

w_s -ayews 0y pade) Buag

"yiiysuy o) Inoge ot pioy

ol oAdT[AN PMom Aatp
‘BIIQUEHO
& anmi noag. [H Ay
um.mmﬂ:oo pey susaels 1ng
mﬁ,Ewﬁ 103 OF 3w pAuBs
. JPIES WY Blqroa,

- WY AND

W« RImE_AW Maeg 07 suos J:u_u..mw n:am;_mm_s oA
" mig=0y 5o pey suleg i)

4003 31, piuy pye A
L plin)s ay) NO0Y E1a107

rmad ay una QY poos - qlog

ﬂm_— Q._mm .HE jriis mzm_. ‘.

18 AIojEWLIDREY  [EMSEPUL
M FREUEY Y 0] pITuaURs
adam pue f(nd papeapd
‘Juaproul awes 8y
ur Sumddaupry pue ALdoggod
P pafamgs  sea Samad
“UBMOM A0 uapluny pie
-0aA-p8 © J0 Buyddeuppy pun
£1aq0a aded s padieqa
UM SUAASIS CLLET 'GE CAGN
uey ‘A1yn.adpoq ut tariafo;
poIs?dIn  alam  ABYLa

aafmw
S0, Ul LIST Jo Asenuepun

S5BM

'SORESE LIAITR)- GLGE 30 Yoni
ui: sefieyd oy jo papnbae

afl ‘sewo  esouy:

I paiiaern pue vﬂmubn




!

. Bothplended guiltypndreceived 15 years tolife impiia

“repented BHGFE 10 gel AuiHOETHES T0 TV estipateStevenst-at——

—_ Stevens—of-the-Girl-Seoul-murters in.exchange_for Peters’

: ik EOER

. By MARY\JEAN SELL

_ *siafiwriter,

Attorneys Garvin Tsnacsand Bar

iake (he stand this ﬂf!,éﬁl‘_l\ ;

. Paineand Larry Shor{ be
Paina and Shotdhd o parjuty With regard to.

- thelr testimony in'the Gené Leray: Hut{ﬂmnrdén trinl a'year ngo.

: Elny ;

Har}. was-accased 6 killing three:Gfr-LSi'nnuLa al Camp Scott, k
1

near Locust-Grove, Juite.13, 1977, o i
i ithatl Bill Stevens had come to their home the™
- morning .of June 14, 1977, They ¢aid he had serotehes on his !
arms’ and-fick and weddish stainsibn his beots which he at- -
lempled’ t6.wash off in-their batindom. S
isnacs was the'léader of the Hart defense team and-Cousing
worked with him op.the case. - : )

Cousins has-been accused of promising Dewayne Peters @
pavdon for his testimony in the Hartfrlglithat Slevens had -
confessed killing the Girl Scodts to him: “E.tq'rrsilﬁld the caurt _ :
‘Wednesday evening that Cousing and Jsaacs fia OEE]i 3
a pardon for télling what he kie '

During his testimeny Thursiey, ‘Peters
made any contact with hiin or promigéd him
admilted that Cousis had said he would do ¥

They testiflé

{rin] was delayed 45 miriutes as Defetisé Attorney,
and Mike Fought and Assistant Disirict Aftorney:A
argued in District Tudge Byron E Williams chanibt
_the pdmissability of a report from-Oklahorna,
Investigation Agent Larry. B FitafiEn

Bowles began his testimony-lsis Thifrsda

" bul was stoppéd by Jay snd Trought as-he attempted;l ‘yeag

tions: of a eport. . ; .
““Aceprding {o Judge Williams, the drguthent ove
continued this merning.in amin cantera bRarisg.
Bowles could refresh hiz. nemory from
read [t nior.could the prose€(tion 5
Bowles téstified thathe hiad talked toPai
Amblerlg -ﬁlfice in Bartesville

vhad ;pone 1o the Kansas State Indu'str'r_ial

o
ﬂelztjz" ; “Hutehirsen to Interview Peters aboul hisstary
Janl g o4 o
" Stavens #hd Peters had been arrested in Dodge City, Kan,,

Nov, 22, 1877, Stevéns was charged with rape, kidonap and
. rabliery of a 54-year-gld woman in Garden City, Kan. Pelers
was.chgrged with rebbery ind kidrapping in the same: ingident,
bk
Bowles said Pelers told hini the stery of Stevens confeshing
- ihe murders to him, “He said Stevens told him of watching the
Girl Scout Camp the way he had watched camps in Viet Ham,”
he said, *“He told me Stevens had been raised In the Locust
Grove area and knew abouf’the camp. He'sald he had refused to
hefieve Stevens sl first.” o
As Jay oullined the defense case in his opening statement this
merning; he szid Cousins would play iape recordings of in-
larviews withi Pelers in the Kansas Relormatury:
He said-the iapes weuld show “Peters’ pathetic attempl to
framea Tormer friend Lo extricate himsellfrom his le."
Jay als expects to put Paine and Short ort the stand to tell
their side of the story to the jury. He said Paine would tell of

tivities June 12 and 13 before Hart's arreat and during the triak

Pelers was a difficult and frustrating witness Thursday for
altarneys. He foreed all of them to repeat even the most simple
guestions at least twice or three times before deliberating over
hjS own BTJEW!_EI‘. . H"":‘Ensl[r‘l '.:’." I

He gave nearly five hours of actual testimony Wednesday
“and Tharsday-as he lold his side of the conspiracy to frame
Slevens: Peters mainiained all the way thraugh. thal Paine had
come to him in Garden City, Kan;, with the plan io accuse

ity

freedom, _,

P e e P

(Continued on Page 2}

remalnoifside the conrlrobn becnusé hewasa witiless.

other manithal wasn'tinvolved.”
il Palne had assured him several times thal
her Lwo ‘Sons, : Larry Short and Owen Shart, would back her
story. at.the tekil N ‘
Peters reévealed Thursday allernoon that Paine had written
Jim letters discussing the plan while'he was in {he Refor-
matory, ! ’ 5 o

i

- Juycand F'p}lﬁhl as -they

"

o FL
wund Shorl ;are. asSistin
question:witnesses. Haine thikeHotes dut o \
refereice- and'v'.gpcas_iaﬁnlly-f—‘ni k ugg'es,tlpns.‘ffshdrl; sits
quietly but ogéasionally: tals to Feight:
Nejther Show much Featiiun or ermption to the testimony as it
is givens Paine's red-brown iair cusls-dowiv her back now—IE®
" was shobt duringithHart trial, Shé isi't wearing glasses,|She
dresses Teatly for coiict; éach-dayi| =~ [
Short has worng three-piece.suit and:tie most’
chose blue jeans and a dress shirt Thursday: . o
* All of the witnesses are keptout of the-courtroom g
cannathear athei's testiomy, Slevens' father has;com
pach day as have Pefers’ mather and aunt. Steve

i Richard Guse; fatlier'sf Michlle Guse, one of the sl
Scalits, Hs altehded since Wedlnesday afternoon. Je:pi
halls durlng v&eesses and simoles, -oceaslonall aling -his -
fipad. 5 LT : ST .

“Curly ngkets have begnin the esirfroon]Since the trjal =
_bega 1 grolp.giows eac_:h_"d_ayiiié-miinﬁtesﬁimd_ny 1
printed X “Tulgnand Oklaboma fews medi
YEQrE ste o hend Thursday, = . C

Judg o!.id 'not aliow the jury to be photographed.
asﬁ[_{ som for lunch, inveking Oklahoma &latiités

* agiins] than. R
In othér¥igslintony (his week, Stevens defended ‘himself ¢

agnins! the:nceusations bf Paine and Short Tuesday. He fald he -

starled working for n canstruction tompany in Seminole the
tay the murders were discovered. He worked four days and
was paid $63. He said he knew Palne and Short and had visited.

: with them Frequently hut did nol go {o thely home June 13, 1977.

Stevens sald he did not purehase the 1974 Poniizc-from”his
father unlil October of that year and had nof driver it before he
houghl iL, He did not have a driver's licepse or Insurance;

Charlie Stevens gupported his son’s story. He sald they were
logether in Seminale the enlire weekend, from Friday o
Sunday evening, They spenf’ Salueday visiting friends and
relntives, Saturday night st the chicken fights and Sunday al
the eldér Stevens' mother's in Beminole,

Whe Gene Bellers, owners of 4-G Construction, testified

paying Stevens for work on June 17, 1077, Meither could

remember.or produce records Lo show what dsys he hait ac-

tupily worked or rate of pay. Both admitted the dates on the

check had been put on after the check had gone through the
_banlt and been returned.

v




kastlfm it Bil] Stevens hnd
" come tn thelr homegsin Ok
] ithe mnrnlng the |

-thry
cuurtroum

inid he hud tnld Jsuacs,
- Caniflieting #lories . nholit:
whio- told whi whot and wh
ind  flamboyan i
nrmanees threw tie rjury:
rlul of Jojee Paine angd
, Larry Shorl). Inlo r_huo

ridny ullerigon,

LThe .fwo are pecused of
ierjury: in . thelr: testimony -
lurlng the Hart.trial, They.

WSharifl. of Locust ;frove”

b4
fast when the ‘Horl4rial was

pver, HE” beg_ Webb ob-
(ﬁmlinued ‘on’ Pug{-'")

Issacs was asked-about 8
Apttdr addressed Lo the

fr_um Fuine recelved hy

Pea‘gw‘y Trial -

jevted to the commenis :
“well, T jost iL" . Isemes
nnaltg giid. "1 dan't” “know
where 1L I5,.] hod the urlgmnl
and the envelope 1t came in
and l den't hove elther ofe

now.
Asked"iwhen he had first
heard from Palve, he'shid It

was 0 June of 16768, Hé said

he” hadn't -done uny[hlng
about It heoppse o "mnny
cronks and crackpols were
calling and writing,” [Later,
he said she called hlm at
bome in Guthrie. “I husg up

! -on her,” hasaid, "'She ralied

me baek ind sald I was rude
but she wanted me 'to know
what she jmow."

Ispacs said he met - Wik
Paineand her stiorney, Doug
Brown of -
Okiahoma Cily. She told
tham tha{ Stevens had come
to her house in Okmulgeethat
mornlng and had blood on his
boots,

Tanacs swore he had never
met Dewnyne Peters, Paine’s.
“yery geod boyfriend,” or
offered hlm any desls in
return for his teslimony.

Peldrs told adlhiorlties and
tawyers that Stevens had
"ont'esued killing “the Girls
Scolits Co.liim while they were
both dn prison in Kansas, He
leld the cuu:5=earller. this
week that Pajne‘had tome to
him with Lhe Btary:
City, Kan., 8 i
had been-{m
Hansag In
matory in Hutehfnaun Ha
sald ehe wnnted"hlm to leli
the story-té help him get out
of the Knnaas prison.

Peters dnalntalned that he
told Herl Defense Tenm
Investigatdr Cousing that the
story wag a lle iwo weeks

Shiwnee, Jif.°
néarly ‘two hours when we

lCunlinu:d Ilnm Page 1)

batore the Hart tilal begun.
He ulsd claimed that Cousins
had quured hlm'u parole or

Etnry‘ "Hel new I'had o tape
recortder gﬂing. Couslns

_sald, “H was on the inble.
After thepleasantries, he just

fook ~d . deép breath Hnd
started, it all came oul, 1

“gskeed him althe end of tha

interview If 1 had promised
hlm anything and- h, said

no,'
Causlm met with Beters on

March 1§ b recarded- that
cunversation although
Peters did not knaw it. "He
wufused 1o talkc ‘to me for

first gol there,” Cousins spid.
“When he finally ugucd o
talk, he idld me he ‘was
denylng anything he. had-gald
e {lrst-time-we-tallkedi-le
was withdrawn and, nerveous,
the first time he was open,
this time he' Was nervous."

'Asked if Paine had told him
what Peters-was-golng:-to-say
on the first trip-to’ Kanias,
Couslns replied "'Na." She
agcompanied him on ihe trip.
After Lhe interview with
Peters; Copsstna-seid: he did
net infend to play the tupe for

- anyone until e returned lo

the defense offices In Pryor.
“She hept pestering me in
the car,” he sald “Se 1

finally played about five

minutes for *her. She wns
upaet and ehocked by what
she heard, I think she was
erying a fittle.”

Arked what ke wns going 1o
do with the flvst tape, Cousing
sajd they were golng to keep
1t a secket until they uged It in
the trlal, "It was golng to be 2
surprise’ "Fnrt of the defense
sirategy.”

He spid bhe “played the
second tape for Isancs and
Aitbrney Gary Pliehlin as
goon &6 he returned to Pryor.

“Da you thinl Joyce Paing
knew Dewayne Pelers had
changed his story or his mind
when Bhe came- here lo
testify?" ashked Dofense

. Attarney Mike Faught.

«¥gs, Couslne-sald. “Ehe
bouidn’t believu thaf. he woy
Iylng.” .

"Diq shu kndw he. s

Lt

elgiming ber as o co-
sonspirater?” ’
Yo, Cousing said.
“When she tesilfied, did
she understand thal the

. plrpose for her testimony no
" longer existed?:’

“Yes,"
Couslris, expluined that all

* lheae attprneys had talieed

“with her ubaut her testimony
ang she knew the possibifity

* "o danseguences.

“We knew. there was np
telling what Pole Weaver
1Ghertfi of Maoyes County)
would do te her, but she
wanted o feslify," Cousins
sald,

In your entire relationship
with Joyce Paine and Larry
ShorLdid you have any doubt
that they were not telling the
truth ‘when they testlfled?"
nsked, Fought,

"'\To doubt in my mind,"
Coislns stated. ,

At this point Wehb objected.
to ~Cousing' - testimany -and-

-asked that his and-Isdacs' be

stricken from the record: Ha_
gald lhey had violated the

- rulenf sequesteation and had -

diseussed’ thelr testiminy
belore comling Lo coirt,”

"They are attérnays JJnd
they sheuld know heltcr
Webb said. - ...

The jury was excused'unti!
Morday morping. by’ Judge
Wllliams, TFurther
questioning  of - Cousins
revéaled they had Litked
abaut the case with defénse
attornoys. buf "~ had  not
diseussed it with each other;
nor with Lewis Amibler,
anaother attorney listed Bs A
defense wiiness,

in a stern warning, dudge’
Wllams cautipned all of the
atfarneys and witnesses o be
careful In thelr discussions
for nesi weel's testimony.

41 did not swear alt of the
witnesues at the beginning of
the trinl because 1 (hought
you atlorneys eauld take care
of your Business and prevent
thia sort of thing from coming
up," he sald, "1 wonder what
loy people must think eof us’
when wthey see such ns
exhibltion s we have had
here today. It is our duty to
spe that justice is done here,
H you vislate the epirlt of the
rule tof sequestration) then
you have violated the ruiu
We miust bn caruml here,"
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wis nnd fp my taghlight.”
* Carey Thurmon, Oklahomea
-Stote Burenu of Investigation
ngent who wie in chirge of
the investigation of the Girl
Boou! murders, testitled this
morning that he had ordered
thagernall clippingd taken
from the vietihms, "

Adted I any skin or blood

was found on thaelipplngs, ho
ropled, "“No."

G.1, okt of Okmulges wos-

oulled by Waebb, Holt's
duughter, Irls.waas Stevenn'

- vt frlend duving part.of the
gitnmmer of 1077 Short sald
Stovens veturied to his home
in a black plok up owned by
Ma. Holt, "

Hlolt aald this morning his
dnughtor 8id not vwn & black
plokup st that time,

_ In response to defonse-

guestioning by Bharp's
tawyer,- Mike: Fought, Hoit
adunltted thut-ho-wag away
{rom homéworking about 180

peroent: oft tia Lime."”. “Holt.

gaid ho waa homern wavk and
pone o wael, o it might vary.

Pryoit boll boiiiaman Bud
Weloh=was-algo s 0nlléd -to

tustity, He said-HprbAttoyney
. Garyln Isgueahnt valled Kim .
.-AprlL 16, 1908, -to get hla  gp
cllonts -outof JaibnJoyee -

Balne, fiarry Short and’OWen
ShortM o S

1 thirge,

 yohgal Bowda: were-sist
< - A 0 o (liren,

— Perjury Trial

(Continued fram Page 1)

from lananu,“- f
Uharges agalnat :Owen
Short were dropped.

Cousins weg recalied to the

sland Monday morning to -

testify thal he had notified
Garvin laanos March 10 thal
Palers wonled (o deny his
ptory, L,

Iaancs wae tecalled to
tentify obout the flashlight.
Palio had told him about
buylng & battery for her
flanklght ot the WalMart
plove In Okimulges, lsanos
nuid ho sent aninvestigiior Lo
the store totall rdmployess,

Attorneys Mltnhuli'éhﬁml@l .
o

and Douglae 1, Brown told of

meating Wit Paing atd ab

femptibg - to  contact

suthoriiies ahout Paine's
4 Etﬁl"}ﬂ

f o]

that it lon't true"

Locust Grove Pollee Chief
Kunneth DeCumyp told of
recelving the lettar from
Palne sent to "The Sherlif of
Lotust Grovg,' Asked what
ha did with 1, he said, “1
enlled Goervin Isanbs and told
him 1 had it, He denl & womean

“lover to.gol 1l and 1 gave it to

hor,”
DeCamp snid -the -original

" stter wan hand written and o

typod copy had:beon made,
Coples of both were In-
-lroduged - into evidence
Morday, DeCamp sald he had
nol aontacted the OSBT about
the lettor. :
- Attorney Lewis Ambler of
Buartlonvilietentifledtetrylng.
to help Paine find the proper
authorities to tell hier sory
andof-golrigto Kanean to viait

. with Peters,

“ighe :oame to me in
Jeoember (of 1078) and was

' . -vonggraed-that hop storywas
Ry sinolibelny aceeplad,” he:dald,
EP - UBhi-gs -afrald she” wea
- folng to<be tossed Into the
_ Hart trial pe-one pf the-rings

2l folicunias &
~or . borbihell, * She
“fell. heroatory. to

[




Jay, court-appointéd lawyer =
for Joyce Paine, spoke for an

actually repféséﬁts 'TSh’dfi ih '
the matter.
Defense Attorney Gary M.

hour Tuesday afterncon.

Assistant Distriet Attorney
Austin Webb made his final
argument after’ the noon
recess today,

—

l

A

‘with sr,ratches on hlS armS‘

and reddish (sﬁams on his
boots, -

In the; i days o actual e
-wasn t runnmg dn & ne.

testimony, a - wariety of
witnesses have been called

by both" sides fo $upport

stories.
Bill Stevens testified for the

state that he was working in..

Seminole on June 13, 1977 and
could not have been tn QOk-
mulgee at Joyce Pame 5. He

A
‘..t.-n-q::-ﬂ

“Holt, ™ tebtlfied‘“’aq““‘rebuttal

‘I‘uesday afternoon. - Both

"Cox- and. her- i‘ather,
witnesses' for the state

denied ever owning a black

pick up. They admitted ..

owning a blue one but said it
_{Continued on Page 2)



" full "day. ‘of *hilting
i test]mony, Pefi

Several virsions of howr they. .'
wha@,p,launeuhetsmnx.agamsi_,

Stevens,

Peters ama first she had

braught the plan to him while.,
“he’ was n-the Gardem City,”™
‘Kan, jail in November of
’1978 He and Stevens were
arrested in Dodge City for
attacking o 54 -year-old
woman in Garden QCity,

Stevens was charged with -

rape, Iridnapping and . rgb-
bery, Pelers was charged
with kidnapping and robbety.

Both plénded gullty and were _

septenced to 15 years to life ai.-
the Kansas Staie Industrial
Reformatopy at Hutchinson,

Peters then said they had
planned thestory through the
brief perinds of “hugging and
kissing'" during Pajne's-
visits, Then it was through

“small picturea, incamplete -
words and ayllahles” in
letters.

He said the plan was fnr
him to say that Stevens had
confessed to him that he had
killed the Girl Scouts and how
he had done it.. Peters said
the plan was formuiated tp
get him a pardon for has

1 rmmnn  mmme trblomn  do o

g.attentian to

nied-- ever

ers. theyscould |

& Kandad dnd wa
: ‘Pat

Peters - with an- A7)

o third
prellminary garin
“.Lcnse'*but wif

durlng testimony. “
Paine testifled Monday
that she had nét planned &

' cunfeasions stn about

Jjailor rnuved tn am Dk]nhuma
jaII

“Short testifled *brlefly
Piesday. Read .statements
frony Jils- Hatt stestimony, he
* said: he, Mmight have snid"

e o Tueaduy—thntﬁtevens%had -

spent 35 oF 40 minifes at thelr
-‘home on June 13linstead of
foutorilve mimutes ashe had
_orlginally  tesiified. ‘He
continited to say that Stevens
had eoime back to: !hehj home -
in & blacit pu:k up

——




. been to her huuse abnut 2,
~pam, thot day.
- LiHart was acquitted. of the

'mornlng" and Shor
was- sbaat ¥ am to n SD s

o ry.
The fizat quwtmn from-the

g @

Che; Jury  chme mto ‘the
jgom &t 11:15 p.m.
dga” Williams. -asked
gham tg tell himi:how
s»were spltt but not’

same.”

nppnrtunlty

I
i
|
!
b
!
|
!

wrute “Thej
iucked The vute

groug came .at 306 pm.

. ‘when they- requﬁted 8 Copy

of the -eancelled check
altegedly uged.to py Stevens

for workdng In Seminole on & -

gonstriiction job the week of
June 1§-18,"1077

“The’ secnnd quesﬁun -came
at 4:20° p.. whed - the jury

. asked for-a transeript of the
. Aestimony, from Gene Beller,

owner:; of “the:’ congfruction,

cnmpany. and Gary Beller.‘

maka: thelr
- “not .t

4 The group. wes glven the i

to  diseuss

*remaining forithe rest of the
night or golng home o rest.

1

A
They voted to recess for the “
night at 2:57 aam., twelve !
hours and seven minutes
ofler they began.

tis an and employee
A t}'& eript. was not
provid

returned’to the courtioom to

hedr the euurt Tepotter read

\pErs
-theyi-would have
ued:-on Page 2)




January 27, 1981

By MARY JEAN SELL
Siaff Writer

Criminal cases filed in
connection with the June 1477
murder of three Girl Secouts
near Locust Grove have
ended as the perjury case of
Joyce Paine and Larry Short
was seftled in a Pryor
courtroom  Monday af-
ternoon. o

District Attorney Austin
Webb and Paine’s atlorney

reduce the felony perjury
charge against Paine to a
misdemeanor charge of
compounding a prosecution,

Paine pleaded nolo con-
tendre to the eharge before
Associate District Judge
William Thomas abouol 2:30
p.r.-Monday, He necepled
the plea, sentenced her to six .

* months in the Mayes County

jail, then suspended the

sentence.

dismissed on the recom-
mendation of Wehb.

Paine came into the case in
March of 1578 during the last
days of the spectacular
murder {rial of Gene Leroy
Hakt, aceused killer of the
three girls, She and her two
sons, Larry and Geoprge Owen

“Ghor't, testified a man named

Rill Stevens had come {o their
home in Okmulgee the
morning the-murders were

Hart was found not guity of
the murder charges and
returned 1o the stale
penitentiary at McAlesier to
serves retnaining time on
other charges. He digd of an
apparen! keart aftack in June
of 1879 in the prison.

Paine and her sons testified

“Stevens had scratches on his

neck and arms and reddish-
stains on his boots. They
testified a flastdight found at

Gary M. Jay worked oul a -
plea bargain arrangement {o

Paine had given Stevens.

it was a little over a year
later before Paine and her
son were brought jury
«charges. The charges agdinst
George Owen g vhort
Yeen dismissed shortly after
they, had been.filed.

Their trial began on April
21, 1980, and ended at 3:45
p.m. May 1 when a mistrial
was declared by District
Judge Byron Ed Williams, |
The jury of seven women and’
five men had deliberated
nearly 27 hours and had not
been able ta reach a verdict.
Jurors said they had been
deadlocked from the first
vole.

During the lengthy perjury

trial, Slevens had testified he.
hid been ‘working in the’

- Seminolé area. Time ¢ards -

employer were produced m

. The perjui'y charge agamst
Pnine's san, Larry Short, was

Locust Grove,

(Contintied from Page One)
an atternpt to prove Stevens'
whereabouts.

Dewayne Pelers, a cony
panion of Paine's and a friend
aof Stevens, spent two-days on
the witness stand laboriously
telling of plots to frame
Stevens. He said Paine had

asked him to tell authorities
‘that Stevens had bragged of
the rnurders while tHey were..

in jaif together in Kansas.

Both memwere involved in
the assault and battery,
robbery and rape of an
eldérly woman in. Kansas.
‘They were serving sentences
on the charges when ‘they
testified:in Pryor.

Paine: and Short didnot
testify in their gwn defense
during the trial;

. Wehb? sind Monday he had

waited to take fhe case to,

and o payroll check from his ™ trial agéin butnot-during the"’
Feb, -

jury term thatw' bﬁ%l[

discovered in a camp near

tContinued on.

%@’mw Trial—

2. "We didn't want to call a
special lerm for it either,”
Webb_ said. "We got a hung
jury ohce, and we might bave
gotten the same verdict the
secongd time,”

Speaking for Paine, Jay
commented, ‘We would have
preferréd a clear cut verdiet,
either way. We don't like for
Mrs. Paine to have to plead to
& lesser charge and be found
.guilty by the court. we don't
feel she is guilty of anything.
But, the first trial took two
weeks and the jury eould not
reach a decision. We decided

not tp go through thal ex-

pense, efforl and emotional |

stress to possibly come back

with the same verdiet.”
Paine would not talk about

the case or her activities

since the perjury trial. She

refused "to answer all
qumtzons Monday

the murder suetl}e .was ane
‘age Two!
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raann ge k)

1d, { riever know all the answers
so - but Iwanf te hear everythmg
1 we' cai, “This i&n't. going to

b ng- om:'httle glr]s back I

}Mrs Farmer agreed
mterested in




- dyeaversaid Ihe infurmalion he ablaind

"L AreasL .

”.-W;?u;imm hm'w}nu Htart was ofief.in the nrea, 5 7 o

,_‘l!.u!'ﬁc!g!d his;liffll::i-n did'n_:_nlultcmnutn i i{tﬁ'i‘é_w formatlon galned atter she trial conld hale been pot Lo
= g e e

the
- Gatepost

. . . e i, .
. 'Fhe map who wpe
" Hiart, Mke.thé marwho defended him. s convinced:

+ Hosreyer, unlike JIart % Attprned Garvin Isanvs. formes

Mayes CounlyRheri? Peie Weaver Teels Hatl waz guailly’
» ol murdering Mirep girl seonts June 13,1077 at CampSeold. «
T tenverd hep naked L lie fefi Hartwas pullly, sald.
Wiy sure. There wos nevers frn,jn my thind.”

Isnzcs, inthtviowed one weehys q_j sald there was no
daybl in his rrind Horl wes oeea! )

A Mnyes Guuniy sy deckierd neurdy Vsree yeira ags -

. \- Mareh 3. 1 Jhal Hart wag ot gulily.

Weaver said e [ell Hart wos a lrading suspect nimost’.

“.qfmediately ailer he viewed e crime scene nearly five
“years agoe. -
L4l remambired  the
jrevioatTapks,” Weaver sald.
refcting Iotho rapes Mart wos
convicled Bl in 1¥EE VI
cemembered how Uie victims
sere tied 11 was the same -
sume tape. samr cartl] semi
krols, same manaer. 1 knew
he wat & fugilive [rom justice
and | also kmew he freguented
(he area. Everylhing (il Infor
malion we gained dter dunny
invesligatian, and efun atier
lg I, mode things Bl evin |

jare™ »
¥- Weaver dispelled several
" rumers cofterning the case,
including _claims "l Yart
. was the only suspesChwmen
by tfauit

ad. L, . s
tgehimvestigated na il
how many adpeglsfala
* crivhianl Invealigalion ihe
whale wozld-16-a guspect aml
. finding the righl man s ¢ pro- = =

-

7| *"ess of elimindtion. You linal- - P“ete weaver ::;:zu{l::::: :h.-:n::luigl:afr \

Iy gel down lu oné ol boy yoim
o'l elininale

' a1 the sceae
ured from His investigation mady him befieve 41w
,that one pergon whieouldn't be nsseid sut frbin under the
‘tloud of spepicicn.  ~ R, i
~We knew Harl was o seereter.” Weaver shid, refening
Is.peapie who secrrle biowd through theis sallva, pouts.
elc., “and we knaw 60 perrenl of malsd aresecreters.
“We knew Harthad had'a vnsed%my.nnd we knod ap-
prouimately 30 percent of males ho 3 had vasectdmues,
Sa.ug;had nirrowed the field dawn Lo 30 percent of B
percenl,“and we narpowld 1 down furtheribecause we
¥roew Horl's vearciomy wis nol successiul. Oaly lwo per-
ceat ol Ik male population have had uisuesesdful vases :
lamies.” N
- Voaykt dgidghn rumar sbqal a seqt teadar from the
:nl‘ﬁp lenving the country s fly after the murders lura-
. ed sut 1o be talse. ) ~
Y He mid e who Ridripped 3
scoul camp ARAriT arfee. the mir ‘\q?‘zd gol toben
perion wilh & viadytla Sgainst ihe il one

J TEIY A

M Ip it Irackifg Gene Leroy -

irdin Florida ITem f — pirorger cast wilh mére Incrimipaling evighoce in the

< = aylll slrong encugh to convict Havt.

could knunw abaut that, ™ $aud Weaver, who was aot sheri!
-, &1 the time
TR : . .

7 During Ihe invesligalwn, Weaver soid lawmen got cailld
frams \wu men wha canjessed ta the morders, bl bath
thened out o hrt-)xrnm::;‘o&(:a:nr: wilk nt& catnrehon In
the trime . . :

3 3 - .
“There wat it gty from Chicags who they arrested by
Iracye® s, phane call. He was calling David Harbmbn an
K+ rhing Amenca’ mdrzonlessing lo the cnine
llarjmea called me several times, reariy every day unlil
Ihe guy gol captured. We get on a first-name basis aller a

while.

;‘Amlh:r yuy callrd the
shenifla department Irom
Seattle xaying hedl done 1l
Weaver smrd | pul one of my
deputies ut ihe line and wet
tu another phon¥ta_galt she |
Seattle autherilies Fhey ar-
rested that guy o the phane
beath ™

Weaver. whis i fulcred now

. afler 10 years as Ihe counly

sherili, smd the girl sconal

murder cost warked on klm

emotienaliy and phymeaily

whule 1l was giang ua onteven
ey ¢

.
He 15 cerlam iLwas the'ma
jor cause for a heart attqek he
suffersd shozily alier Lhe Iraly
ended He said OBBY ageals
foit him they knew during the

' They-juskdl_dn‘l kaow when :
(ine n! the biggest reasons Weaver can't pul the ease
wehind him Is Becatsé he said a ot of cvifence againat
lari was nal presested al thetrinl, and, tn sddition, he
said he gained evidence from -infgrmants after the tris) *
whieh mode the Tane sgalnst “Warl cven sirenger
Hawever, huthing coutd e done under the protectran of
daubie jeopandyn_ 1\,‘_— T o

gt

-1} #zo°l lorgive thosepeople Tor nol cokung o)
befare thaey did and-T can'l heip but wonden how Ihany
other peagle had same Information anid are siill aklling on
L' Weaver 3aid. .

# - Even though*Weavar sald the state hat evidence it did
©onng preaﬁnl and even Lhough he said the slale pul oh a

preliminary Higaring thed at the Leiid, he fell The case wus

Asked {f it was Lrue that he

wha "ol 19 REL” Hart becous® | ’NO man in h!S n'g'ht | g e wae surprisea
- 1

of o diste. which feveioped
wirenitlosl sipposedly knack-

* "The least § expeeted was

when § heard the vesdict We !
had hpir samplast sperm |

ed hirn out and'eicaped trom ‘mind Could h‘a—\/e ’ sampies, blood samiples. -

*the .Mayes Coonty fail,
Weaver “Toughed, fald he'd

enpugh Lo gel 'n convietion.

never fizard 1hat one befare, | €O f_‘h 0se -th ree Tur tollowed this Williams

vand ‘gdBed. "1 don'L like any
crimizal, eve:

trial In Adanta ond other
similar cases, and they have

Weaver wenk on Lo day Hael Victims aﬂd pic_ked_ 2}l gelten guilty verditls on

excaped trém, Ipe jall by usiog
pheek Eaw supplied by a

than we had,” Wenver
said, ndding thel he fell IEwzs

wishor o rut tweholdiog baes *| 3 SCAPEE0A f. imprlant tn rate that he fufy

in the celi, +
Asked §f llarL wax a

found Hat not guilty beyond &
rezicaskle doubt, which Ls tar

' .
scxpegoal, Wepver sald, "Ke ’[t ,S h umar“’y diffsrent from finding him in-

way. Mo tan In his right mind
gould hove seen those three

nocent. . '

the Intal mistake-came when

, viclims mnd picked = [q}possf’b[e_ A” yoU". Thinking back, Wesver {eels

scapegoat- It's humanly im:
peasible. Al you want (o do s 1

fit the pereen who did ivgyr *| WA Mt O dO.fS find the | twee murier couma i e

" invsatigation and the conneey |

fion te the previous ropes set

R : b . B
him tast) ol by“hhhszlri pE'fSCH'] Who d;d i7" 4] eonsequencns belorchund, bt |

‘There's natillips scapeg:

the siate decided tn 1gy all 3

samne time. Fa £ald be watted
Iha distrizt altorneyd of e,

| e 2hese to da 1L that way.

sbEut that.™ - . -
Thare nre Lhose whe-have pul pait uf the blama lor the
mardes on Weaver and Lhe sherifl's dqxnglm:n_l beinute

- dhey suppascdly didn'l ey to apprebend Alart whern they -

Xnew severfl years befare.lhe munders thol Hart winy
N :Rgxlire.t.mnf }usLiu_: and ireg_utnl!d_lhr_-laqu Aead

*

al pecnsions. X VE L

-t whant chanerties paherif] i threedimties beve

=Saabing T, iy s allyled gents Irafn hEFBI 0SB
3 (Rt

B Ty e
elgtgd 'storyabatig how oneal b
Glitne B, bl Jost rapk oF

iy il
e
I EErs

ol
"B 5188 ped)

Lty Sl

when thelr anlyanissian was la

“We phould hove Mried them ongust-h lime wilh Ser
WRakedt pase firsl. I we couldn't gel, a conviction on the

. weakest nse,we shuld have plugged upthe holesand tried
agalp. Put [digliict@iomike) S8 1WEe] and Duddy |

| (Fallis! said go with pif thireent anceS] dor't know, maybe |
HEGHE [ ohould fiive been's prosccpter,” Wéaveg sald, -

**“He sald if the Fases-had béen iriedone sla fmeein-
uze, Bift, he [elt that the ixformplisn should Have been |
Jseable gven ufler Hart was Tound nat guitty-en all e

5 *
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ame will
ain for them.
Hs‘rt was in-

Some- have made up their s
never know and the question Wil
- But Garvih Isnacs is: canvinced,

|2 me luthe same cunc]usmn near-
iy thiee years; agd
The jury'foand’ ;he 35-yehir

Girl Scouts’at Camp Seolt neer Loeust Grove, |
Hart fvas returned-i prison- nl*Mm\leslerwhere & had
escnpﬂd while doing tlme on g previous-convietion, He

“June 4, almos{ two years to the da¥BIlEr the three girls
scauts were found murdered June 13, 1977, .

*'The last 359°doys Qene Leroy Hart Hved T was with
bim, nearly every day," sald Isanes, an Oklahoma City at-
tarnay who was hired by undisclesed persons to represent
Hard. “1kaew him better thon a body, and 1 liked him. I-
know he was innocent. He |
don® 4 find very often. If it diadn' 't been for that sense of
humor he would have gone crazy In jnil

“te also had a grestlove for
family snd friends nnd. they
had the same love for him,"”
Isanés safd; ‘And_he Was &
strong .man, He had lo he
strong fo stend up under all
the pfessure he underwent
#nd keep control of his emo-
tions with all sorts .of .peaple
szylng bad things dbout him."
ed- aboui ‘his feelings
enrs gfter the fact,
cs'apid; *1 remember how
difficult that year was in my

life - not only for me, but fer

Gene Hart and hls family and )

Jriends,"

“Isgacy only child - a
doughter - died just two mon-
ths before the unsolved Comp
Scelt murders,

“I know what it is Jike to lnse.n child 5nd the blggest
tmgedy of the whole case was those theee yuung piris be-
ing murdered,” he said,

“But i{'s aisn gratifying to think back to thasa times and .

. recall Gene’s Family and friends cadlylag hehind him and
supporting him, both financiaily and spirjtually, They
were good people. You can’t find any betlsr people in the
world than Moon Littletlave (Hart's: brother-in-law),

Millie Littedave, Doreen Colvin, Naney Beker, William

Lee Smith, Ross Swimmer, Sam Plgeon, Floyd Cunn-

ingham and Ella Mie Buckskin {Hart's mother). She’s o

good Indy and the world's best cook.*

Isanes said he theught about the most publicized case
he'd every begn Involved with every day, even for a lang
time after it had ended. But he {inally decided he had to
live Jife o the present.”

* o However, the memuries dre sUil fresh when the subject
cames up. ¢

tspacs was hlred, ynry simply. because those whao
wanted him to l‘epruﬂnl Hart “wanled g warrior, not a
kindling gatherer,” he soid.

He snid the people who hired him didn't want their
names dlvulged because they didn't want ather pecple in
the satme position as Hart to caoll en them and ask for
money,

*4 had represented # menially retarded Indisn man in
Oklnhema Ceunty-on 8 charge of murder," Isaacs said. *1
fought like a figer on that cose, but I lost it. He was con-
victed, bul since that timne the convietion hias been thrown
nird and he's free. The pecple who came to see me about
representlng Gene knew about that case. They knew | lost
1t, but they liked the way ! represepted hat msn,

] later told Gene, at sume paint doring the time 1
represented him, that a lot of femous attorneys wanted his
case: I told hlm F, Lee Bailey, one of the mest famous trin),
sllorneys anywhere, had been cnntncled by an Indian

-old Cherokes [ndian nod guil~
t!’ Mareli-30,-1870 in connection. with the murder-of three s

died due to hardeni@i-of the arterles in the exerpise yard «

ense.of humor that you

Al firsL Ismacs remembers, chuckling al Hart's
response. But now, he sald, he renlizes how true it was,

“You get somebody like thet when you're guilty,”
Iszaes sald Har 1ol him. "'m nat. Ang T don’L want peo-
-ple to think 1 ag

Isaacs said wheh he was originalty asked to take Hart's
‘case he jumped at the offer. -
Laler, he sald, when he got to thinking shout how many
were counting on.him it made things-a-dat tnore
then they were at f‘rsl "

¢ of'good people: cared ahout Gene Hart and that
helped him, Geoe was & peor man in material things and
hegot finaticial suppert rom people who cared about him, .
‘That financial suppert helped, because no mattey what
anybody “tells you, you etter qun']ily af justice if
you've gol money thag if you don’t.”

No one was more sh oa Isaaes when he heard
the news thet-Hart had digd.of &0 npparent heart zttack at
the prison. Issaecs was cut'of fown, cauldn't be reached
and dida’ Lhear the news unti] the next day.

He sald he had no tronble
believing Hart died of arterial

" sclerosis - hardening of . the
arterips - even though be
remembers Hart as a man in
good health and physically fil.

“I knew the two medical ex-
amlners who performed the
autopsy. Dr, dordzn and Dr.
Chapman are both honest,
law-abiding and upright peo-
ple. Il there had been evidence
of poisoning you can bet your
boats we would have heard
gbout it, Those met: are truth
eekers,™

Isears said Hart's !armiy
“ had o histery of the disease.

His [ather and brother died
with the snme disease a1 near-
ly the game time in their lives.
His father died wilh altérial sclerosis when he was
somewhere.in the 35 to 40 age group, his brother died o few
months alter Gene, and he, like Gene and his father, was
alse in the 33 to 40 age group.

“One of the medical examiner’s tald me it was a
mirgéle Gene made it through the trizl under that stress,”
Isaacs said, “*One aorta was £0 percenl closed, another
was B0 pereent closed and another was #5 percent closed.”™

Asked if he thinks the stale should be purswpg the un-
solved murders. lsaacs said he doesn’l he feel he should
make a comment.

He d:d comment abont something he fell was the most
appalling develepment of the case - & boak written by two
Oklahema Slate Bureau of Investigation agenls aboui the
case entitled, “:Sameane Cry for the Children.”

I rea about 20 pages and felt so bad 1 threw it down
‘The guys whe wrote the book don't amount te & pimple on
o goed delective’s butt. AH that stuff about medicine men
blawing smake and what have you, demenned the whole
Nutive American religion. Those people have a right to
fielieve what they want o believe, The peopie who wrole
1hat book tried Lo [iclionaiize a tragedy. 1 wos outraged ™

Isaacs remembers Gene Leroy Hart os z friend.

He remembers him as a good man, & man he got to know
probably betler then anybedy else in the final years of his
Hfe.

He remembers a man with a sense of humor, iove for s
Iamily ahd friends, strength and courage,

He remembers the people who rallied around his elient
ns some of the best people he has ever mes.

He remembers 2 man 1elhng him he didn't want a
famous nllorney because yoail’ tml\ pel those kind of guys
when yueu're guilty.

Just between you, me and the gntepost, the question is
cu! of Isaacs’. mind, For him Genv Leroy Harl was inno-

3
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By 5SHIRLEY TAGSDALE
Stalf Writer

The -Mayes County District
Altarney is expecied to be the
venler of attention temorrow
‘when the Oklshomz State
Bureast of Investigation **hand
delivers" its findings conecern-
ing Steriff Paul Smith's per-
sonal tovestigalion jnto the
1977 Girl Scout murders,

The reporl, which consisls
of two parls — a labrreport and
a investigation repart — was

g

3&& ‘County Sheritl Paul
Smifh' s depided e can.on

”:Ennn sil bachk and. femain
“quiet abont the driticism and

public attreksmodean s of-
‘fice, *deputies Bl employess
regardiog Lis. continying in-
...E:mazEEh the 1977slaylngs

of three Girl; Scouls near

- Lochst mnnqm. ar.in the sphse-

guenlial trial and acguitial of
_Gene Leroy- Harl for the

EEd.mnm.
Smith and the county were

ive «

completed last weekgaceor.
ding 1o O5BI spokesman Paul
~ Henfrow. =~

"“The investipatlon inte
Mayes County Sheriffl Paul
Smith's findings is complete,
everything has been done,™
Renfrow said. **The report has
been repaired and in
Chlahoma City being. pro-
olread lodny which s normal
procedure. [ expect it to be
hand-detiverad to the Mayes
h.nE:u. distriel :..8;8.

\ Feifl 5

m%.....

&

4

smmped .May 12 when the
‘state’s o MOjornewspapeEs,
The Daily Oklehoman and The
Tulss World, quated him ns
saying hie lmew who had'raped
and monderisd the three girls
apdwas ?.rhE.EwEBnrm ar-
"rests,

*Sipith did nat ever release
the'sugpeels’ names, bul said
onewis In prisos, anewas il
in the Lopust Grave-aren and

snothier was’ diving “outside
Olddnltoms.

1

S.E:mmn&. A

The ar_:..mQ of [hie repor|- S
the distriet attorney williput
any public ‘comment by the
G3BIis lermed “'protagal" by
Renfrow,

“Tho 0SBI does nol-comedo
any conclusion concerning the
investigation,” he sald. “We
try Lo Jeeep our feelings out of
it, piving the information to
the district atlorney, He will
malte the decisivn coneurning
s__ﬁEn_. or ngt EEEF will be

Ha had told ke répesiGrs he
bad “bean investigating the
cose sinee he {ook offies in
1940, The case bé hps buill has
been - reviewed by tle
Oktahoma Slale Bureau of In-
vestigation and wos (o be
hand-delivergd to- e Mayes
County District Atlrosy's of-
Alce this &..E.:naa. -

pleliing why Le lns 1of been
available (o newu medin

The laboratary repos
which, antong other™ thin

chmnEE =_E not be ‘maude
publiz, acoording o’ NEB.EF.
{Coutinned on- mmrn A{E -

representatives since mbd-
May, .

€iling & particelarly sharp
persondl eritlcism of his in-
<E=ms=c= s aifies and per-
s policies made by Tulsa's
statiecn KTUL, Channel 8, for
refusing 5&_.&_"53. be wrote:

H,.Zmitlh has declined (o

‘grant an imterview o the

televislue station sioce De
refses Lo trade on tie suffec-

ing and henriclic of e vie
tims of Uds beinous erime. He

—Simnith’s ﬂ%@f«,

"W _Ecnm responsilility of  he did say he never betieved
confidentinlity which prevents  Gene Leray Hart, a Cherolee
Ihe DSBT from releasing its  ndian, was guily of lhe
findings,” Renfrow said. *The  crime,
disirict attorney will e more  Hart wos acquitied of ehi-
at liberty to release informa-  rges in the murder case B70
tion, e probably will be the and died s fow moaihs later
cnter af atlention for o few  whilestrving a sentence more
days follewing his FrmEr of, -the years for useape and
the reporis. " rape’tliarges.

Smith, who EB been in-  “I'm sadisfied in my mind
vestigading the murders of the  thai they (the three suspeels)
glrls since b 1oole oHice licee  did it, but 1 must be ohle o

years apgoe, told media prove it in & eourt of law,"
representatives he fell he ssmith said. "I don't believe
knew wio raped and Gene Leroy Host did it, The

murdered the Girl Scouts. jury said he wasn't guilty so

Altnough Smith did nol we were compelled la go our
release Uie names of three snd Investigate Lhe murders
suspecis he was Investigating,  sgain.”

®

al Btdry .th prop up

B-pware. of;

consistent witle -other
es ol His;! EE.E.m offics,

slumplfig ratings; seems to -thwe to f_..wmﬁm_._rn without
hoveallnved Idnself tobe ‘v politieat considerndons | and
ed’ by Smith's’ poljtical op- nﬁm_:n the apparant EFQE
ponents Tt tlie coming elec-  of thelBig city nows media’ to
tion, influence the internat affairs

of Mayes County luw enloree-
ment afficinls.

*2, There is .not’now.and
naver wasian intent o get o
deadline when.the referepced

“Simith mEHn Em fagts of
the referenced dase wery:

“1. He apd- Es Sl have
worked on the case pince Iis
tnkipg office. I+ has recelved

-

cuse, or any of ﬁ_.EEm woold  idsubeied
be submitted ¢ the proper,
outhorities for prosceution,
The recent “ruliags by (he
Supreme Court and the inter-
pretation of these rulings
mpkes it encumbent ypon the
law gniorcement 1o present ys -
sound case Hijordor'to bave
chorges filed. Offon 4aw en-
E......Emﬁ& oificinls kndw: the
pespeiatorp o crime bist epn:
ot make.ow arrest untit Suffi-
clent rﬁ%:nw Hd____h_:nn to

Sl i f e _

_9::::2_ frum Page One
uneonfirmed sourees all in an purposes,
nE.iEmEru:EE:Nrn case, He said he apd s swff
which we all wish had pever woplg centinue o pursue the
hupponed, without regsed tu cate, and all other unsolved
the feelings of the ipnoeent crites in Mayes Casnty wilh
vielims," Simith wrole, the sume ditigence ag i Bas in

“I am u_:ﬂ WM_”_ n:n_.m thul  the pact.
anyone won ey, o
uEu“.H and [ would wuo«wh:"..m:" _u_“_,_w .rv:i: E._.n_r. b ls awara of
as lo try and use Guch a ragie E_u - w_n“. s 1 TN (o Lnow:
event fur sell.serving political _._._Em,__hmm_:ﬂ_n n”nw_wnﬁh“a _mz:
vestigalion, consisleal with
the prolection of 1he rights of
the accusait and the vietims,
und congistent with the _ns_m
and rulings of the courts.
These relenses witl be muds
witliou! cansideration of
politicat impaat.”
_ Sniith

wrtle,

ense, § luok forward L the vp-
pariunity of somelody
to bring all portes ‘guitly m
this mndter o justive,”

D ey b e

1
)
t
%
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Hy SHIHLEY RAGSDALE
Staff Wriler

CLAREMQRE — The
Oklahoma Bureab of In-
vesligation report on Mayes
County Sheriff Paul Smith's
case concerning the 1877
murders of three Girl Scouts
was hand delivered to District
Attorney T. Jack Graves in
Claremore Wednesday.

Neither Graves ner his
assistants would comment on

the ecntents or findings of the

moge than 250-page reoorl,

Graves was reportedly in-
volved in o grand jury in-
vestigation in Rogers County,
which has dragged on for
more than four weels, and has
nnt had an opportunily to
stugy the OSBI report.

“] can confirm we have
recpived the report bul Mr.
Graves has had no Lime Lo go
aver it," an office spokesman
said,

The OSBI declined te com-

SEY e

ment Wednesday on whal s murders

reporl diseovered when il
reiraced the invesligative
steps nf Smith as he wokked 16
find out who raped and
murdered Lori Farmer, K,
Michele Guse, 8 and Daoris
Milrer, 10, on June 13, 1877 af
a summer camp near Locusl
Grove.

.4 Gene Leroy Harl, &

Lherokee Indian who grow up
in Locust Grove, was a prime
suspect al the time of the

Fart, whi eseaped [rom The
Mayus Counly jail aller being
"Lunvu‘lul of rape a dew yeurs
pitiiously, wis (.I];IIIH‘!I "
the Conkson Thlls e a4
1%-month manhunl
He was Iried for the Jine
1577 killings in 1974 andd acsqon
Led by 0 Auves Caunly Jury
Harl diecd of & reported
keart atlack a lew mnnths
laler in MeAlesier Stale
Prison while serving a

JERUL MUY Baiiley WEs Laawigg,.

—QOS§Blsreport—

((.nntmuvd l'rum Puge 1l

murders for palitival gdm

The (SHE re-enlered the in-"

vestigation follawing Smith's
announcement, repartedly
assigning some of Lhe same
agenls lo the case whn had
heen in on the origing in-
vesligation of the case,

With inpul from Mayos
County depulies and_soveral
weers of investigution, the
twopart reparl rLu.WLﬂ by
? (HEs walwvampited,

Mayes County  Assigtam
District  Adtorney Fred Sor-

Pt

v

dukl was surprised when the
(5BE agents taak the report to
the DA offlice in Claromore

instead of e Miuyes County.

Cnurthouse,

1 haduassumed the G5H]
would hring  the fefefl (o
Miyes County hut they ok it
in Cluremore instead,” Sor-
duhl saitl.

“FSordaht  hag nm La5 yolb
revedvodan enpf ot e b,
aeenrding to x spukesman
from his affice. '

T

senlenee of ore Thar
sears oy rape aml esee
clirges i '

Sinth's - mvestipgetion
Bsis Dl e Heree L
{irnve arey mn perlarmed fhe
lillings was pevealod by an
Oklahema U1y reporier an ny
12

Smith was  avceuserld hy
former sheril Pele Weaver,
who iy running o repain the
post, for allegedly wsing -the
tContinued on Page Teol




: BySHmI.EY RAGSDALE  sbout it until the énd
. ESfalr Wrifer when a woman- priv
The former chief civﬂ‘depu- vestigalor IromTul.;a cal
ty for Mayes County Sheriff  Him about writlg & hmk o
Fau) Smiith soys Smith walted  the case.™
untit the 1984 election drews  Smith was nled by redeiv-
near o revea! information ing nddil.lnna.l informatiof

i}, ohoul “the 1977 Girl Seoul ‘ihe ‘edse Irom his I
" “murders which he had in his “sheriff, Kerneth n
possaslon wheanbe took office thien Locust vae
fnur yeors-ago. palice, whb was  Fepo
ita, waoiled unifl coatacled by an unlientif

1 tothe Distct Altorngy belore  been In an the grisly murders,
1 coming forward with the infor-  decording to Turner,

H The woman has since
AK:eordi.ng to Turner, who Tecanted her story, admllllng
held; ; highly reponsible post  shelied te DaCamp and Smith,
in the sherill’s department acearding to the 0SBL
andiwas fired from that pasi- 1 saw in the paper where
tion ih February, Smilk "had  Smith sai¢ he was hurt and
all the information when he angry because peopte secused
went into office.™ kim of using the murder case

“"He heard zbout the three [for pnll!icnl gain," said
suspecls who Hyed in Locust Tumer. “Weil he's probably
Grove al the dime of killings angry but he should be asham-
when fie was compaigning In  ed. He said many timed [Lsure
the summer of 1990, Turner would be nieg il he could gel
said. “But be did very littfe ~an arrest, warranl abuul. elee-

= - —

. Prvor, Olda.. . .

mv;*'f' aticn made. 1I5 report woman told him a re1nﬂa{e had-’

torney T.~-Jack Grave:
| Conlinied i Page _’l‘w

- —Former: empf

dny. '
Groves reporiedly atudled
the report and sinee he felt no
new evidence woE unearthed
conterning the cpse, ne
chutges areexpeeted loba fil-
ed from Smith's [nvastigetion.

Turner kept sileni a2 eon-
troverny raged about.Smith
bringlng up the Glrl Seoub
murders just afler [ommner
aherili Pele Weaver, who wea
unseated by Smith in 1230, on-
nouneed hia latention tovegoin
the post he held [ur rnnm than
10 years,

During the’ OSEE inveaﬁgn-
tan, Rick Stephens, a former |
OSB! agent and the man who |

is rumored lo have the under-
sherif[*s job nailed. dawn
should Weavar win the elee-
tion, lal¢ tho medln he bod
alrandy Investlgated the same |
information Smith wanted to
uae: bo gol warrants, :
“J know tiiere wera no fleld
notes ot the Glrl Seouf rurder -
¢nsh Jeft In the affice when !
smith tock over," sald :
Turner. “The majority of the -

% files would have been taken {o

the district otlornoy's office -

\ [er preparatlon for the triaf.”!

Smith did not seck help In

=l
i his investigation from the

Mayes County distrlet nt-l

4 torney and only went la the |
% OSBT one time, by his own ad- |
1

migsion. e also sald heneve
telleved Gene Leroy Rert, th

was mequitied by a Moy
County Jury in 1979, perform
ed the rapes and murders.

“But when the women
vestlgator came .areund |
Smith's Inierest Increnced,”
Turner soid. *Hewas gel!ing
informatlon #nd "he wasn't '
having to paylfer it. He tld.
her he didn't want any money |
for hls part in the book but he!
did want input inte what the ti-:
\1e would be.” .

Smith saw the bonk as a;
poseibile sequil 1o “Somedne
ory !nrthrchjld.mr“‘n'mlr
written by former OBE1,
apents.

Smih wanted 1o"name the.
new baak 4boul kis investiga-
tinn "4 Cry for Justice,” ne-
cording in Turher,

The investigator was setive
at the ead of 1981, even golsg
lo o psychle to recelve 1
gpirltual tending ‘about ke
chss, BEEaraIAg 10 TUITEL T

Smith hoped to find und
recover o Eubmerged
auiomoblle which had
reportedly been ditched In a
loke whith he hoped would
answer mony guestlons con--
cecning the cnse, Wepver hed
senrched for the snme cagfer.
ing hlsfGriging] éavestigatlon,
bitt“HAd o betler success at
Incating il than Smith did, re-,
cording 1o Turner,

When a Tulsa telovialon sla-!
lion came lo Pryor to da n
story in o Beries enlilleﬂ
"ok]nhuma Unso]ved
Murders,'’ the ensulng!
publiesty "Mt right in lo‘
Smith's plans,” Turner paid. i

Smith tatd The Times at lhe
time that the television serles |
wes “well done," In his words |

but felt it “opened up 8 can £f

worms."

To ‘Turner, the telling fact |
coneering Smith's using the -

case for politicat gain o thot

he or his tagulles never tleda
slngle mlleage cloim clting -

the Girl Seout murder chee By
1he renson.

1 processed every milesge
cialm that weni through the
sherlti's offlce from the day
gmlth.became shertff until 1

{Cantipued brum:Page Onn)

wan fired” IniFebrinry, ¥

Turner szld. “Not one milesge
claim named Ho Girl Seout
murder eope as the msun for
a alngletelp.”

Turner did naot step forward
with -her, Murmaunn untll

fter_the OSBL x:epurt wan

complete because ghe didn't
wanl to interfere, ehie Kaid,

=] did pot want Lo be aecus-
ed of interferanee,” she eald.
“'Now it's [iniahed and over
with and thers can be no
‘r_epermmiam. The DA sald

g5t lmd the Sidorizat
lha {1y

[
1 wanted tha pecol

fired from ber joh is "m 3
grapes,” Turner. hes, oG
snawer, o
“P've Hved herg for ao1
yeorn," shie safd proudly.
“The people whokntw me will *
knuwwhnlhny[utmc.!l‘hme
whe ddn'l: know me will fust
have to declde for
themaelves,” )
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TULSA, Okla. (UPT) -~ Jury
selection was underway Mon! -

day inthe irial of two lawsuils
totaling almost $4 million that
claim -the Magic Empire

. Council of Girl Sconts ‘was
. negligent in the deaths of two .

of three Gir? Scaiits killed dur-

.ing & 1977 camping trip.

The bodies- of . Lori Lee

"Farmer, B, Michiele Guse, 9,

apd.Doris Denise Milner,. 1,
were found early on the morn-

Ing of June 13, 1977, lying-oh a’

path nesr their tent at Camp
Scott near Locusl Grove.
Authorities said the girls were

maolested and heaten to death -
-on what was their.first night of

summer camp.
Gene Leray Hart, ‘33, was

* acquitted in 1979 of the crimes,
. He died a few weeks after his

irial while exercising in
prison.
The lawsuils filed by Dr

“and Mrs. Charles A. Farmer
- end Walter M

and Reltye
Milner, all of Tulsa, were con
solidated for the (rial The
lawsuils, filed 1n November
1977, claimn the Girl Scout
councit knew there were

security preblems at'the camp
and failed, t6 adequately ‘pro-

"'tect their daughiers, Each suit

seeks $1.9 million in demages.

The parents of Michele
Guse, Mr. and Mrs. Richard *
Gus¢ of Broken Arrow, Ohla.,
have rot flfed suit and refused
{o join the pending legal ac-
tien. T

The lawsuils were not
brought to trial sooner
because the parties’ involved
have disagreed concerning the
discovery process. ~

Hart, whe faced up to 300
years in prison on rape and
burglary convictions, had
escaped from the Mayes Coun-
ty Jail in 1973, e was charged
with first-degree murder
shortly after the killings, and
authorities found him 10 mon-
ths later living in a shack
about 50 miles from Locust
Girove

Afler his acquittal, Hart was
serfl back to the Okluboma
State  Penitentiary  at
McAlester to serve the lime on
his other conviclions He died
Jdune 4, 1974




TULSA, Okla. (UPL) — A
former Mayes County sheriff,
who investigated the beating
deaths of ‘three Girl Scouts
eight years ago, lestified that
Camp Scott near Lecust Grove
jacked security,

Pete Weaver on Tuesday
told the six-man, six-woman
jury that his office was not
notified thal the camp was
open June 12, 1977, and if he
had known, he would have
warned counselors that a con-
victed rapist had been seen in
the area. .o

Testimany was scheduled to
continue today th the trial in
Tulsa County District Court.
The trial is expected to last
ahout two weeks.

The mothers of two -of the
Girl Scouts testified they
believed Camp Scott to hésafe

when they sent their
daughters.
Sherry Farmer, Lhe

daughter of Lori Lee Farmer,
and Beltye Milner, the mother
of Daris Denise Milner, were
the first two witnesses in their
lawsuit against the Magic Em-
pire Councii of Girl Scouts and-
the Hartford Co., ‘'which in-
stured the ¢ouncil. .
Mrs. Farmer described how
excited her daughter was

‘about going lo camp. Both

women said a brochure about-
Camp Scotl said there were
precautions for the physical
and emotional safely of the
children. )

The bodies of Lari, 8.
Denise, 10, and Michele Gyse.
%, were found early on the
morning of June 13, 1977, lying
on a path near their tent at
Camp Scott near Locust
Grove. Authorities said the
girls were molested and
heaten to death.

The lawsuits filed by the
Farmers and the Milners, who

———— = -

Okla.,

live in Tulsa, were con-
solidated for the trial, Filed in

November 1977, the lawsuits

claim the Girl Scout council
knew there were security pro-
blems at the camp and [ailed
to adequately protect their
daughters. Each suit seeks
$1.9 niillion in damages.

The parents of Michele
Guse, Mr. and Mrs. Richard
Guse of Broken Arrow, Okla.,
are not involved in the suits.

Slides and a movie showing

the area where three campers
were found dead also were
shown to the jury Tuesday
afternonn,

The slides were Laken by ane

~of the plaintiff's atiorneys,

Ben Faulkner, in July 1477,
while the movie was made in
September 1977. Both depicted
the heavily waoded area sur-
rounding the camp sile.
Faulkner and the plaintiffs’
lead attorney, Jack Gaither,

also read part of a deposition

by Carla Sue Wilhite, a
counselor at Camp Scott wha
discovered the bodies.

In the deposition, she
described seeing one of the
girl's bady's. counting all the
girls in the other fents and
running to the camp director's
office for help.

Gene Leroy Hart, 33, was
acquitied in May 1979 of the
crimes. He died June 4, 187
while exercising al the
Oklahoma State Penitentiarm
at McAlesLér, where he was
serving time for previous rape
and burglary convictions

Harl had escaped [rom the
Mayes County Jan in 1973 He
was charged with Lirst-degres
murder shortiy after the kill-
ings, and authorities found
him 10 menths later living in a
shack about 50 miles from
Locust Grove.




Strange hap

TULSA, Okla. (UPI) — A
former counselor and three
Gir]l Scouts who attended
Camp Scott testified at the 55
million eivil trial against
Magic Empire Girl Scout
Council that the thick woods
made the grounds a scary
place.

Constance Cunningham,
who was employed as the head
counselor during the summers
of 1570 and 1971, said she was
afraid since she had heard a
man had been seen wandering
around the camp and the
woods were so thick. Some of
the tents also had been slash-
ed, she said.

“‘So I sat in a tent that had
been tampered with the night
before with a gun in my
hand,” said Cunningham, who
now lives in San Antonio,

sirl Scout

TULSA, Okla, (UPD) — The
beating and strangulation
deaths of three Girl Scouts at
Camp Scott in June 1977 could
have been deterred, a security
specialist told the jury hearing
the lawsuit against the Magic |
Empire Girl Scoul Council.

Paul J. Thompson, who
owns a security consulting
company in Tulsa, toock the
witness stand Thursday in the
fourth day of the trial. Parents
of two of the pirls each filed
lawsuils against the council
and Hartford Co., the couneil’s
insurer, claiming their
negligence led to the deaths of
their children,

‘“There was nothing there at

peni

Texas.,

Three teenagers who were
at the Gir] Scout camp June
12, 1977, also testified. One of
the grls, Angela Overholt,
described the area where they
stayed as dark and scary.

Merrilea Tenanl of
Stillwater, Okla., said she
heard screams that night, but
was told to go back to bed.

The {ollowing morning,
June 13, the bodies of Lori Lee
Farmer, 8, Doris Denise
Milner, 10, and Michele Guse,
9, were found lying on a path
near their lent at the camp
near Locust Grove,
Authorities said the girls were
molested and beaten to death.

Dr. Charles Farmer and his
wife, Sherry, and Walter and
Bettye Milner, the parents of
Lori and Denise, filed suit

against the council and its in-
surer, the Hartiord Co., claim-

ing negligence. The two
lawsuits were consolidated for
the trial.

Cunningham, Tenant and
Overholi took the stand in the
third day of the trial in Tulsa
County Disirict Court, The
trial is expected to last about
two weeks,

Several depositions also
were read to the jyry from
other witnesses who could not
appear for the trial. Michelle
Hoffman of Owasso said that

in April 1977 she found a note

in an empty donut box that
said three girls would be kill-
ed. The note also referred to
martians.

The noté at first scared her,
but then she thought it was a
prank, Hoffman said. She

rders calle

all' regarding security, said
Thompson. He studied the
camp site following Lhe
deaths, and he sajd more
lights, guards and other
security measures would have
been a strong deterrent in
preventing the deaths,

He also suggested that the
teris be placed in formations
such as circles instead of in
lines, that counselors be
designated to stay up all night
on guard and roving security
guards with two-way radios be
employed.

The executive du‘ector of
the councii, Bonnie Brewster,’
festified ihe council was
prepared to protect the ap-

proximately 165 campers and

staff members who were at -

the camp June 12.

However, Brewster said
they “'‘were nol prepared lor
that kind of tragedy.™

Barbara Day, the direclor of
the camp that summer, said it
never occurred to the staff
that intruders might threaten
the girls. The campers were
toid to carry flashlights and
always walk with a buddy
after dark, she said.

Dr. and Mrs,
tye Milner, filed the suits,
which total $5 million, in
November 1977, They claim

_ Charles_
" Farmer antﬂ Waiter and Bet--

gave it to.a counselor, who
threw it away. Authorities
were not notified, Hoffman
said.

The lawsuits, filed in
November 1977, claim the Girl
Scout council knew there were
security problems at the camp
and failed to adequately pro-
tect their daughters.

Under cross examination,
Cunningham said she did not
know the camp regulations
about whether guns were
allowed. Another counselor
gave her the gun, she said.

Gene Leroy Hart, who had
escaped from the Mayes Coun-
ty. Jail in 1873, was ‘charged
with first-degree murder
shortly after the killings,

Hart was acquitted in May
1979 of the crimes. He died
June 4, 1979,

the Girl Scout council knew
there were security problems
at the camp and failed to ade-
quately protect their
daughters. The irial is ex-
pected td last two weeks.

On the moruning of June 13,
1577, the bodies of Lori Lee;
Farmer, 8, Doris Denise
Milner, 10, and Michele Guse,
9, wére found lying on a path
near their tent at the camp
near Locust Grove.

Authorities said the girls were
molested and beaten to death.
i Gene Leroy Hart, who was
tried and acquitted in the
deaths in May 1979, died

several weeks later, :




Strange happenin;

TULSA, Okla. (UPI) — A
former counselor and three
Girl Scouts who attended
Camp Scott testified at the $5
million ecivil trial against
Magic Empire Girl Scout
Couneil that the thick woods
made the grounds a scary
place,

Constance Cunningham,
who was employed as the head
counselor during the summers
of 1970 and 1971, said she was
afraid since she had heard a
man had been seen wandering
around the camp and the
woods were so thick. Some of
the tents also had been slash-
ed, she said.

*So I sat in a tent that had
been tampered with the night
before with a gun in my
hand,” said Cunningham, who
now lives in San Antonio,

Girl Scout

TULSA, Okla, (UPIY —~ The
beating and strangulation
deaths of three Girl Scouts at
Camp Scott in June 1977 could
have been delerred, a security
specialist iold the jury hearing
the lawsuit against the Magic |
Empire Girl Scout Council.

Paul J. Thompson, who
owns a security consulting
company in Tulsa, took the
witness stand Thursday in the
fourth day of the trial. Parents
of two of the girls each filed
lawsuits against the council
and Hartford Co., the council's
insurer, claiming their
negligence led to the deaths of
their children.

*"There was nothing there at

'

Texas,

Three teenagers who were
at the Gir! Scout camp June
12, 1977, also testified. One of
the girls, Angela Overholt,
described the area where they
stayed as dark and scary.

Merrilea Tenant of
Stillwater, Okla., said she
heard screams that night, but

" was told to go back te bed.

The following morning,
June 13, the bodies of Lori Lee
Farmer, 8, Doris Denise
Milner, 10, and Michele Guse,
9, were found lying on a path
near their -tent at the camp
near Locust Grove.
Authorities said the girls were
molested and beaten to death.

Dr. Charles Farmer and his
wife, Sherry, and Walter and
Bettye Miluer, the parents of
Lori and Denise, filed suit

all” regarding security, said
Thompson. He studied the
camp sile following the
deaths, and he said more
lights, guards and other
security measures would have
been a strong deterrent in
preventing the deaths,

He also suggested that the
lents be placed in formaticns
such as circles instead of in
lines, that counselors be
designated lo stay up all night
on guard and roving security
Buards with two-way radios be
emp]pyed. .

The execulive director of
the council, Bonnie Brewster,
testified the council was
prepared to protect the ap-

rders calle

against the council and its in-
surer, the Hartiord Co., claim-
ing negligence. The two
lawsuiis were consolidated for
the trial.

Cunningham, Tenant and
Overholt took the stand in the
third day of the trial in Tulsa
County District Court. The
trial is expected to last ahout
two weeks.

Several depositions also
were read to the jyry from
other witnesses who could not
appear for the trial. Michelle
Hoffman of Owasso said that
in April 1977 she found a note
in an empty donut box that
said three girls wonld be kill-
ed, The note also referred to
martians,

The noté at first scared her,
but then she thought it was a
prank, Hoffman said. She

proximately 165 campers and
staff members who were at -
the camp June 12.

However, Brewster said
they “‘were nol prepared for
that kind of tragedy.”

Barbara Day, the director of
the camp that summer, said it
never occurred o the staff
that intruders might threaten
the girls. The campers were
told to carry flashlighis and
always walk with a buddy
after dark, she said.

,Dr. and’ Mrs, .Charles
Farmer and Walter land RBet-’
tve Milner, filed the suits,
which total $5 millien, in
November 1977. They claim

reventable

’ﬁme’)-
7-a1-35

urgers

gave it to.a counsslor, who
threw it away. Authorities
were not notified, Hollman
said,

The lawsuits, filed in
November 1877, claim the Girl
Scoul couneil knew there were
security problems at the camp
and failed to adequately pro-
tect their daughters.

Under cross examination,
Cunninghamm said she did not
know the camp regulations
about whether guns were
allowed. Anocther counselor
gave her the gun, she said.

Gene Leroy Hart, who had ¢
escaped from the Mayes Coun-
ty. Jail in 1973, was charged
with first-degree murder {
shortly after the killings.

Hart was acquitted in May
1979 of the crimes. He died
June 4, 1979,

the Girl Scout council knew
there were security problems |
at the camp and failed to ade-{
guately protect their
daughters. The irial is ex-
pected td last bwo weeks.

On the morning of Jusne 13, !
1977, the hodies of Lori Lee |
Farmer, 8, Doris Denise
Milner, 10, and Michele Guse,
9, were found lying on a path @
near their lent at the camp
near Locust Grove.

Authorities said the girls were
molested and beaten {o death.
! Gene Leroy Harl, who was
tried and acquitted in the
deaths in May 197%, died
several weeks later.




il Scout tri.

IrwTalner tesunes at

TULSA Okla. (UPD — Dr against -the ’\/Iag:lc Empzre On the morning of June 13. daughter had. e
Charles Farmer tEShfted Girl- Scout Council and its in- 1877, the bodies of Lori Lee James R Janko
through tears that he organiz- surer, Hartford Co. in Farmer, 8, Doris Denise emplovee of Hartfor

Milner, 10, and Michele Guse,
8, were found dead lying on a
path near their tent at Camp
Scott near Locust Grove, The
girls were molested and
beaten to dealh, authorities
sald, on what was their first
night at the camp.
The parents offpichele have
net joined in the legal action.  injury suits such
Mrs. Milner also took” the Farmers and Milners
stand Friday for a second time  ed. :
te tell the jurors more ahbout The suils c¢laim
her daughter. Denise's god-  Svout council knew th
father, Harvey Jones, also security problems at
described the good relation- and failed to adequa -
ship Mrs. Milner and her lect their daughters I

conducted o survey
camp hefore the Jun
sion, though he did
amine securiy at the
his repart, Jankowski
camp was well-supers
mel &!l standards.
The policy held hy

cil also would cover

November 1477,

Farmer Friday described
his daughter as always being
advanced for her age. She
could recite the Pledge of
Allegiance at 16 months and
was reading novels about the
age nf seven, he said.

Aboult 18 months ago
Farmer oprganized the
Oklahoma chapter of Parents
of-Murdered Children, which
helps him handie his grief, he
said.

“This is very hard to do,"” he
said about handling his grief.
""Every day there is pain."’

etl an group for parents whose
children are killed to help him
with his grief over the death of
his daughter, who died at
Camp Scott in June 1977,

A Tulsa County District
-Court jury is hearing two
lawsuits filed -against the
council, claxmmg it was
neghgent in the beating and
strangulation deaths of two of
three Girl Scouls who were
killed at the camp.

The suits, which total %5
million, were filed by Farmer
and his wife, Sherri, and
Walter and tlye Milner

o

The presentation of .
evidence on behalf of the

%-Seamm

testifies

TULSA, Okla. (UPT) — The
eéxecutive director for Girl
Scouts USA testified the
Magic Empire Girl Scout

Council was not at fault for

the

deaths of three girls at Camp

Scott in June 1977.

"] cannot see how we could when you have heen an ! .

Sy o . . S b : i ony to !
hold a, Girl Scout council American tradition for 73 ! E:;inp{";;‘i.n‘;'tu;,;ﬁs :1:;1 .?.ﬂp_g g
responsible when the murders years 1 think we face | day. The trial is expected tn

were perpetrated by a person |
who was not part“of Girl !
Scoutmg,” said” Francis

Hasslebeine, execuhve dir

ec-

tor of Girl Scouts USA from

New York,

Hasslebeine testified Mun-
-day in the sixth day of the trial

for the lawsmts charging

the

counci] w:th negligence in the

‘ ~“deatns of Ihe scouts during

their first mght at summer

“camp.

~ The ovgamzation has a lohg -
history of safe contributions to
- the education of children, she

said.
The bodies of Lori
Farmer,

Lee
8, Doris Denige

Milner, 10,.and Michelé Guse, */
9, were.found the 'morning of
June 13, 1577, lying near their

tent at. Camp 5cott.
The:.
Denise each filed. suits
- ~-November 1977 against

-w-". t

parent of Lori. and

in’
the

council and its-insurance cora-

{(Continued on Page Two)

(Continucd from Page One}
pdny. Hartlord Co. clmmmg
they were neghgenl in the
deaths & their daughters
because adequate safety
precautions  had not been
taken at the camp. The
parents of Michele have laken
no legal aetion in the case.

While on lhe wilness sland,
Hasselbeine said the deats
did not lead to major changes

e RO

in the Girl Scoul organizalion, |
She added later that she did |
not believe the arpanization ;
would be damagedihy a deci-

sinn in favor of the plaintiffs,

“'I'do nolbelteve so, 11 would
be the will of the court and !

wialever comes,” she said,

“The health and safely of

children in thefr growing up ;
vears is a very sacred trusl,”
Dee Elder, 4 counselor for .

the three girls, testified Mon-
day she was nol afraid of be-

ing at the eamp. She also |
deseribed how the counselors |
kept the campers busy after :
the bodies were discovered. |
The girls were sen! home as |
s00n as buses could arrive and
were never {old.hy camp of-

ficials abowt the deaths of the
three girls.

Oklahoma Highway Patrol
Trooper Harold Berry, who
lives only two-tenths of a mile
from the camp, said he knew
of ne danger about which Girl
“Seout officials should be con-
cerned. And Gary Shamel, a
Locusl Grove police officer
who was informed thal the
camp was open, said he did

not know gbout an escaped |

convicl in the area.

plaintiffs, Charles and Sherri
Farmer and Walteg. and Bel-
tye Milner, ended Friday. The
trial recessed Monday about
2:45 p.am, with
beginmng mday at 9:30 a.m.
The trial is expeucd to last un-
lil Wednesday.

In May 1979, Gene Leray
Har{ was tried and scquitled
in the deaths. He died of a
heart ailment n few weeks
faler. '

The presentation of
evidence on behall of the
plaintiffs, Charles and Sherri
Farmer and Walter and Bet-
tye Milner, ended Friday. The
trial recessed Monday about

last until Thursday or Friday.

In May 1974, Gene Leroy ¢

Hart was tried and acqyitted
in the deaths. He died of a
heart ailmeni a few welks
later. 7

testimony |
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ts not lial r deaths

The Tulsa County District  ing the, instructions to the ed Lori Lee Farmer, 9. and
jury. told them they must find  Michele Guse, 8. by hitling

TULSA, Okla. tUPH - A I i
ilsa County Distriet Court  Court jury hegan its deliber-. _ !
rv decided Wednesday of-  {ions ahout 130 p.m. Wednes-  that an injury had occurred  them with an ux handie Doris

dals of the Magic Empire  day. due fo negligence in order 1o Nemse Miner, in was bound
ri Seout Council were not Charles and sherrs Farmer  award damapes to the plain-  and taken from the tent, sex
ghigent in the deaths of and Waltér and Betiye Milner  1iffs ~ ually assaulted and strangled

ree seouls al a4 summer  were seeking a tolal of 35 Jack Gaither, the allornev i death, he saul

mp. million Irom Lhe council and  for the plaintiffs. receun;ed The badies ol the three girls
Nine of the 12 jurors voted  ils insuranve.company, Harl-  the events of that night during were found the morming ol .
airisl the parents alter five  lord Co . cluming the councl  closing ar guments tn the jury  June 13 tving near their tert
urs of deliberations in the  failed to provide sdequate pre Wednesd: v morning. He lold Gaither expressed shock
o civil lawsuits thal were  lection for their daughters them how someeonc entered  over  testimany that
mhined lor the trial, 5 Judge B I Beasley. i giv thetent from the hack and kiti- t Continued on Page Two!

| The Farmers and the
“ Milners each filed their 325
million suits in November
1977, claiming the defendants
were negligent in the deaths of
their daughters due to inade-

i Continued from Page One)

counselors, slept through the
night of June 12. 1977. after
 one yqung - camper reported
hearmg sereams.

©'It was unbelievable that

-there was a lack of awareness

and alertness.” he suid.
“How_ does anvhody expect
you to blame the Girl Scouts?™

. Dan Rogérs. allarney for the

council, asked the jury.
“The world- wasn't
prepared. nohody  was
prepared.” Rogers said‘in at-
tacking plainliffs’ cjaims the
camp should have provided
more security for the girls,
Gaither reminded the jury

of testimony by former Maves!
County Sherifl Pete Weaver,,

who said the camp had no:
seeurity, :

“ My goodness. couldnt the»
have had a counselor who
could have staved up all
-night?" Gaither asked,

“Nane of these people caus-
ed the death of these girls,”
Rogers said of the counselnrs‘
and admm:blratoxb at the|
camp. “"No amoun! of mon93
is going to make anyene !ee!
any better "

|

quate safely precautions at
the camp. The parents of

- Michele have taken no legal |

aclion in the case .

After the state’s most exten-
sive manhunt. authorities
found jail escape Gene Leroy
Hart and tried him on the
charges. He was acquitted in
{he deaths in May 1974 He was
returned to prison lo serve
time on convictions in other
cases. He died of a heart ail-
ment in June 14979
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Age of Evidence In Scout Killings &
Thwart Test

Jim Myers

08/01/1989

OKLAHOMA CITY - In sending 12-year-old evidence in the Girl
Scout murders case to the FBI for DNA testing, state officials
ignored a 1988 suggestion from a key FBI official to use

a California firm experienced with old, possibly deteriorating
evidence, it was learned Monday.

Other developments in the story:

An official confirmed the FBI lab does not yet have the
technology used in matching DNA - deoxyribanucleic acid

- in evidence as old as that in the 1977 Kiiliings.

Chief FBI analyst Kenneth Nimmich also said his lab has

not matched DNA on evidence older than five years.

A noted Califernia forensic scientist experienced with

DNA testing that technology predicted the FBI lab would

fail if it tries to use the process in the case.

Moregver, said Ed Blake, of Farensic Science and Associates,
it is tikely that DNA no longer exists on the evidence sent

to the FBI because it was not properly stored.

That evidence includes a pillowcase stained with seminal
fluid as well as a known blood sample of Gene Leroy Hart,
who was acquitted of the slayings only to die later in prison
while serving an unrelated sentence.

Oklahoma State Bureau of Investigation officials refuse

to say exactly what evidence they sent to the FBI lab.

In a June 30, 1988, letter to Attorney General Robert Henry,
John W. Hicks, deputy assistant director of the FBI's Laboratory
Division, suggested the evidence in the Girl Scout murders
be sent to Cetus Laboratories, of Emeryville, Calif.

Hicks said Cetus had developed a DNA test "designed for
the analysis of old or degraded DNA."

The test would not identify a culprit but it would exclude
Hart if he were not the attacker, Hicks wrote.

He also stated that the evidence in the Girl Scout case
might not be in acceptable condition.

“[t is my understanding that the known sample from Hart

is in the form of a dried bloodstain which has been stored

at room temperature since it was taken,” he said.
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"A sample of that type does not provide the best possibility

for successful DNA typing. However, success cannot be totally
ruled out."

Blake, who is licensed to use the Cetus test, does rule

out success if the Hart blood sample is in the condition
described by Hicks.

"If that blood has been kept at room temperature, that

DNA is gone, most likely,” he said.

Blake said the technology the FBI uses was not designed

to test DNA from "broken-down" samples.

Blake's technology is Polymerase Chain Reaction, which essentially
amplifies DNA and increases the chance of success.

He said he has succeeded in using the PCR technology on
samples as old as 15 years.

One sensationa!l case involved Gary Dotson, who was convicted
of rape on testimony he later recanted. DNA evidence in

that case was 11 years old but provad suitable.

Still, Blake said he would hesitate taking on the Girl Scout

case because of how the evidence has been handied.

- Blake said the evidence, specifically Hart's known blood
sample, should have been dried and then frozen to increase
the chances of successful DNA testing.

"The pillowcase also should have been frozen," he said.
Nimmich, of the FBI lab, said the 5-year-old evidence on

which DNA testing has been successful had been preserved

by freezing.

The decision to send the evidence to the FBI lab was defended
by OSBI Deputy Director Rusty Featherstone and Tom Puckett,
a special investigator for the attorney general's office.
Featherstone said some experts have expressed concern about
using amplification techniques in DNA testing because foreign
substances also could be amplified.

From the beginning, OSBI officials conceded there was an

85 percent to 90 percent chance against a successful DNA
test.

They agreed to ask for the test after 2 number of inquiries

by the attorney general's office and others interested in

the Girl Scout murders.

The three Girl Scouts, Lori Lee Farmer, 8, Doris Denise

Milner, 10, both of Tulsa, and Michelle Guse, 9, of Broken
Arrow, were found molested and bludgeoned or strangled at
Camp Scolt, south of Locust Grove, on June 13, 1977.
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comanise | DA boosts results of Hart gene test
JOE STUMPE

10/25/1989

Mayes County District Attorney Jack Graves says he wishes

the results of genetic testing had been available to use

in the trial of Gene Leroy Hart 10 years ago.

Hart, now dead, was acquitted by a Mayes County jury in

the murders of three Girl Scouts from the Tulsa area.
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Graves confirmed the tests, eonducted by the FBI, showed
Page i that only one in 7,700 American Indians would match the
Raproduclions

sample of body fluids taken from the crime scene, as Hart e
did. -
"I would have used it," Graves said today of the recently
completed tests. "What it comes down to is, if there were
7,700 North American Indians at the Girl Scout camp on the
night of the murders, only one would have matched the gene
characteristics of Gene Leroy Hart. The chances of that

are pretty small.”

But Oklahoma City attorney Garvin Isaacs, who represented il
Hart, said he has no faith in the sophisticated genetic
tests.

"This DNA fingerprinting is nothing more than a subjective
evaluation, X-ray type photographs . . . and just like

any other X-ray, you get two or three people looking at

them and they might have different opinions and interpretations,”
Isaacs said Tuesday. "Gene Leroy Hart did not kill those

Girl Scouts and that is the end of it."

Graves said the case against Hart is closed - "as far as

I'm concerned.”

Graves said he already believed Hart, a convicted rapist,

was quilty of the murders, based on evidence introduced

at the trial.

Prosecutors leaned heavily on semen and hair samples in

Hart's trial. E
An expert witness testified there were definite similarities
in sperm samples taken from the girls and from Hart's underwear. i
The FBI did not begin genetic testing of DNA samples until i
iast year.

Graves also said he always has strongly believed in the

possibllity that more than one person was responsible for i
the deaths June 13, 1977, of Lorie Lee Farmer, 8, and Doris
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Denise Milner, 10, both of Tulsa, and Michelle Guse, 9,

of Broken Arrow.

Graves was given results of the tests Monday by the Oklahoma
State Bureau of Investigation. OSBI officials have said

the state's confidentiality law prohibits them from discussing
the results.

Graves said results of the tests have become public knowledge
anyway because of the OSBI's decision to brief families

of the Girl Scouts on the results.

Graves said the OSBI did not get the results that authorities
hoped for - a so-calfed "DNA fingerprint" - because only

three of five tests of the evidence matched fluids from

Hart.

But, he said, "As far as I'm concerned, it's a match."

Graves assistad at the 1979 trial of Hart, but the prosecution
effort was headed by S.M. "Buddy” Fallis Jr. of Tulsa.
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Final Edition

lid

m<. Jim Myers

World Capitol Bureau .

Kept on

-OKLAHOMA CITY — Offi-
cials on Tuesday were at-
tempting te put a tight lid on
questionable DNA test results
that some sources say may
link the late Gene Leroy Hart
to the 1977 murders of three
Girl Seouts,

Others say the controversial
DNA — deoxyribonucleic acid

m..m.mum.nm..uo&.nﬁ%
inconciusive. DNA is
the basic component of all liv-
ing matter. - )

Rusty Featherstone, deputy
director of the Oklahoma State
Bureau of Investigation, refused
to release any information on the
results.

i"eatherstone cited a state law
that forces officials to keep all
OSBI investigations confidential,

Hart was tried and acquitted in
the Girl Scout murder case, one of

Tulsa, Or_m:._oﬁm. S,\ma:m day,

as a known blood sample of

a .
a oy - -

October 25, 1989

DNA Results in Girl Sc

the state’s more notorigus and un-

‘'solved crimes., -

He died later in prison, where
he was serving a sentence for an
unrelated convietion.

Many, including key state in-
vestigators, remained convinced
Hart was the killer, and last sum-
mer the Oklahoma State Bureau
of Investigation asked the FBI in
Wasbingtnr D.C., Lo conduct the
DNA tests. - -

Evidence forwarded to the FBI
reportedly included a pillowcase
stained with seminal fluid as well’

. DNA

Continved from A-1

sample. L
He said that kind-of result indi-

cated there was one in 7.000

- «.W . WAG e

Hart's. 5 ,
OSBI officials asked the FBI to

conduet the tests even though

they had been toid the federal lah

had no experience handling such
old and deteriorating evidence,

They received the results Mon-
day and immediately put a lid on
them.

A source told the Tulsa World
{he FBI conducted five so-called
probes on the DNA Supplied hy
the OSBRI and that three of those
appeared to be positive on Hart's

See DNA on A-4

-1

.confidentiality law, -

He confirmed he talked to the
families of the dead. girls but
“added he did not "‘get into specif-

chances the killer was someone

other than Hartl

According to published reports,
however, the results were more
inconclusiva,

Sheri Farmer of Tulsa, the
mother of one of the three slain
girls, was quoted as saying Feath-
erstone told her the results were
“not definite.”

“It came out somewhere in the..
middle,” Mrs. Farmer quoted”

Featherstone as saying.

News reports also indicated
that Mrs. Farmer concluded the
tests failed to solve the question
of who murdered her daughter,
Lori Lee, 8; Dorls Denise Milner,
10, also of Tulsa, and Michelle
Guse, 9, of Broken Arrow. ,

The three girls were found mo-
lested and bludgeoned or stran-
gled at Camp Scott, south of Lo-
cust (Grove, on June 13, 1977.

Featherstone refused to con-

IS8
“TWe let therm know the infor-
mation was back,” he said.

Featherstone said his office has
forwarded the report to Mayes
County District Attorney T. Jack
Graves.

“All T can say is that we are
going to is fellow the law,” he
said.

m..mcmm did not return a phone
cali.

A staff member told a wmwolmn
the district attarney would hold a

ress conference at 10 a.m.

ednesday to discuss the report
but late Tuesday even that plan
seemed to fall through.

“My understanding is that he is -
not going to hold a press confer-
ence,” Featherstone said.

He said the state law also
banned Graves from discussing or
releasing any information includ-

ed in an active OSBI Investigat-
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. OKLAHOMA CITY (AP) — Rogers

. County District. Attorney T. Jack
‘Graves says genetic testing indicates
the right man was prosecuted for the
1877 slayings of three Girl Scouts.

"'Three out of five pmbes from the
-known to the unknown matched,
which is a 7,700-to-one probability that
it was Gene Leroy-Hart,” Graves told
Tiilsa fadio station KRMG on Wednes-
day. “As far as I'm concerned, that
natlsthelidon it forme.” R

But Harl's attorney, Garvin Isaacs,
says the tests are subjective and he is
sure his client is innocent of the brutal
Camp Seott slayings that shocked the
nation.

*'This DNA fingerprinting is nothing
more than @ subjective evaluation,
X-ray type photbgraphs ... and just
like any other X-ray you get two or
three people lopking at them and they
might have different opinions and in-

“Lterpx"giat iofis,” Taaes;saidifi ﬁay
“(re uy Hart did no;
R ST i e

Hart was acqguitted in the case. He
died in prison of a heart attack 10

iyears ago. -

E3y

I5€ .

The new technology allows lawmen
to zere in on identifications by com-
paring a defendant’s body fiuids with
evidence~from a -crime. -However,
evidence from cases investigated
before. the new procedure was
developed is more difficult to work
with, officials said.

The Oklahoma State Bureau of In-
vestigation; -hoping-to fmally resolve
the sensational case, sent samples of
fluids frofn the crime scene and
known samples from Hart to the FBI
for -analysis. It was the oldest such
evidenceevertested by the FBI.

Graves, who assisted in the Hart
prosecution as a new district attorney
in 1979, said the age of the samples
provided to the FBI made the testing
difficult, but that none of the samples
pointed toanyone but Hart.

“It wasn't that they did not mateh, it
was the age'of the material was such
that they could nof get a test on it,”

strangled before their bodies were
found on a Camp Scott trail on June13,
1977. The three girls had occupied one
tent at the encampment, where they
and 140 other Scouts had arrived the
previous day.

Hart, a convicted rapist who had
been a fugitive since escaping from a
Pryor jail in 1973, was charged in the
killings. He-was- eaptured 10-menths
later living it a shack in the Cookson
Hills,

A jury aciuitted the 35-year-old
Hart aftera month-long trial. He later
died of a heart attack while jogging on
& prison track. He was in prison on an
unrelatedcharge.

Proseculors leaned heavily on
semen and hair samples in Hart's
trial, but jurors rejecled that evidence
inacquittinghim,

OSBispokesman Paul Renfrowsaid
officials briefed parents of the three

Graves Eaid. “Wherethefﬂ%ﬁéfﬁtiﬁm ginls’ late eMonday- after- Teceiving ||

4, and Doris Denise Milner, 10, were

thes tsteh;. they ve hever' Hada' case reports on the DMA {esting from the
v2iifieratRe b thirsdEp Pt o FRIA

Lori Lee Farmer, 8, Michele Guse,

gYit YA nolisubuG
. The OSBI is prohibited by confiden-
Gality stalutes from discussing

[2-2

sexually assaulted, bludgeoned and delailsof thereport, Renfrow said.

a1 [
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LOCUST GROVE, Okla. -~ It remains the most notorious
unsolved crime in Oklahoma history.

Early in the morning of June 13, 1977, someone slipped into the
wooded solitude of nearby Camp Scott and murdered three
young Tulsa-area Girl Scouts on their first night of summer
camp.

Within two weeks, authorities named a Mayes County jail
escapee, Gene Leroy Hart, as their prime suspect. The one-
time local football hero and convicted rapist eluded deputies
and state agents for 11 months before being captured.

Yet, when he finally stood trial, the case unraveled: Mr. Hart
, was acquitted, and investigators were left empty-handed,

Now, 13 years later, a small-town minister from south-central
Oklahoma says he has information that could crack the
infamous case. He said it could answer whether Mr. Hart was
involved or was simply a convenient target for authorities under
pressure to solve the high-profile crime,

The Rev. Gerald Manley, a former counselor in the Afton, Okla.,
public school system, has told the Oklahoma State Bureau of
Investigation and other state officials that he was In the
campground soon after the giris were killed.

He said at least four men were present, Including two he did not
hitp://nl3.newsbank.com/nl-search/we/Archives?p_action=doc&p_docid=0ED3D1113E44B... 6/4/2002
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know. He did say, however, that one could have been Mr. Hart,
whom he had never met.

Mr. Manley's account, if accurate, could provide authorities with
testimony that implicates more than one assailant in the crime.
But Oklahoma officials said they have no evidence to support
his claims.

The investigation bureau never ruled out the possibility that
rmore than one person was involved, but agents insisted that
their investigation pointed to Mr. Hart as the lone culprit.

Mr, Manley, 52, has passed a polygraph examination
administered by a Tulsa County sheriff's deputy. But the bureau
said it has been unable to fully corroborate his story.

"Really, as I see it, I don't have anything to gain by telling it,'
he said during one of three extended interviews with The Dallas
Morning News. But, he added, "I've always felt the truth is
something people should know.'

The slayings of Lori Lee Farmer, 8, Michele Guse, 9, and Doris
Denise Milner, 10, not only gripped Oklahoma, but also
commanded national attention.

Almost immediately, Locust Grove, a town of about 1,000
residents, nestled in the wooded hills about 30 minutes east of
Tulsa, was flooded with reporters and investigators, all
searching for details about the girls.

According to state autopsy reports, Doris Denise Milner died of
strangulation, and the other two girls were fatally beaten. All
three were sexually assaulted.

Mr. Manley, a soft-spoken, husky man with a thin, dark
moustache and glasses, said he attempted at least six times in
the three years after the killings to point authorities toward
those involved.

He said officials did not seem interested in information that did
not point to Mr. Hart. He also said investigators may have

ignored him because he offered only sketchy details out of fear
for his safety If it became public that he had talked with police.

Finally, two years ago,Mr. Manley said, he met a former private
investigator who listened seriously to his story.

Ted LaTurner, who first tracked the murder case as a special
assistant to former Sheriff Paul Smith, arranged for Mr. Manley
to take a polygraph examination and to undergo hypnosis. He
also traveled with the minister to Oklahoma City to meet with
an assistant to Attorney General Robert Henry.

Mr. LaTurner, who lives In Spavinaw, about 20 miles north of

http://n13.newsbank.corn/nl-search/we/Archives?p__action=doc&p__docid=0ED. J11EE44B...  6/4/2002
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Locust Grove, said he is convinced that Mr. Manley's version is
legitimate.

"If the guy just had a dream, it's a bad one,' he said. "I firmly
believe the truth is somewhere around Gerald Manley.'

Mr. Manley, who is the pastor of United Methodist churches in
Paoli and Wayne, Okla., about an hour south of Oklahoma City,
said he had left the ministry because of his divorce and was
working as an Afton school counselor at the time of the
slayings.

Mr. Manley said he lived in a small, rustic cabin near Chouteau,
11 miles west of Locust Grove, and he befriended several men
who he said were in need of a Christian influence.

He said he routinely played dominoes with the men, all related
by blood or marriage to one another. And he occasionally used
his car to ferry them on errands.

The night of the killings, Mr. Manley said, he drove around the
Locust Grove area in search of one of his acquantainces.

Finally, growing tired, he parked his car along a rural road just
west of Camp Scott and went to sleep. Sometime later, he was
awakened by one of his domino partners who wanted him to
"come with me to go down to where some of the guys are.’

After a brief drive and hike, Mr. Manley said, he found himself in
the Girl Scout camp, being led by his acquaintance into a tent.

In the darkness, he said, he could see.at |least four men in or
around the tent: two of his domino partners and two men he
did not know.

Once inside, with only light from a partially covered flashlight,
he sald he saw the body of a girl on the wooden floor. And he
also said he saw two sleeping bags, zipped up, which appeared
to contain bodies.

"I was scared to death,' Mr. Manley said. "I didn't know whether
they'd kill me or not.

"1 was afraid of those guys, especially those I didn't know.'

After he had been in the tent a short time, the men decided to
leave, carrying the bodies with them. About 150 yards down a
path leading to a service gate, the men became frightened,
dropped the bodies, and ran in separate directions.

With the first hint of morning, he finally made his way back to

his car, And, trying to collect his thoughts, he drove to nearby
Chouteau for coffee, said Mr. Manley.

http://n13.newsbank.com/nl-search/we/Archics?p_action=doc&p_docid=0ED3D11EE44B...  6/4/2002
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Later, he said, he stopped at a second restaurant, where he
encountered a nervous man whose boots appeared to be
covered with blood. The man resembled the slze and build of
one of the two men at the camp that he had not recognized.

Mr. Manley said he wrote down the license tag number of the
man's car, thinking that it might be significant. However,
neither of two tag numbers he recalled under hypnosis was
valid in 1977, according to Oklahoma Tax Commission records.

Mr. Manley said he was afraid of the men and did not
immediately call police.

in Mr. Hart's trial, defense attorneys attempted to link a former
Okmulgee, Okla., construction worker, Bill Stevens, to the
crime. But Mr. Stevens, then imprisoned in Kansas on a kidnap-
robbery-rape conviction, denied any involvement.

Mr. Manley sald it is possible that Mr. Hart and Mr. Stevens
were the two men at the campground that he did not recognize.

If that is true, then only two of the four men that Mr. Manley
can place inside the Girl Scout tent are still alive.

According to authorities, one of the men is serving a life
sentence in an Oklahoma prison for murder. The other
continues to live in the Locust Grove area.

Both Mr. Hart and Mr. Stevens are dead. Mr. Hart died of a hear
attack in prison on June 4, 1979, just three months after he
was acquitted of the murder charges. Kansas prison officials
report that Mr. Stevens committed suicide five years later.

Both the state investigation bureau and aides to the governor
and attorney general discount Mr. Manley's story, saying that
although they believe that he is truthful, they have been unable
to substantiate his claims.

"We can't find any corroborating evidence' -- physical or
otherwise, said bureau Director Robert Hicks.

"I think the man legitimately believes what he's saying to us is
correct . . . (but) all you've got is what he says.".

Moreover, Mr. Hicks said, most, if not all, the information that
Mr. Manley provided could have been gleaned “from the trials
and newspaper reports.’

But several people who have known the minister for years said
it would be uncharacteristic for him to lie or attempt to draw
attention to himself,

T would think that if he says he's got something, then probably
he does, and probably it's pretty factual,’ sald Ben Patrick,

http://n!3.newsbank.com/nl-search/we/Archives?p_action=doc&p_docid=0ED3D11EE44B... 6/4/2002
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former chaplain at Hillcrest Medical Center in Tulsa, where Mr.
Manley attended clinical pastoral education courses.

“I've gotten an indication that the OSBI didn't investigate the
accused -- they've investigated me,’ he said.

"It's frustrating in that I'm afraid all it's going to do is bring me
a bunch of bad publicity and hurt me in my work, and they'll
never get to investigating the people who need to be
investigated.'

Bureau officials said they are prohibited by state law from
discussing what steps they took in investigating -- and
ultimately rejecting -- Mr. Manley's story.

But they said their findings are included in a confidential, 300-
page report they forwarded to Mayes County prosecutors earlier
this year.

Mayes County District Attorney Patrick Abitbol said he has
scanned the bureau report but has not had time to review it
tharoughly.

He said, however, that he would be willing to order further
investigation if the facts warrant it.

"If there is something I'd want them to look into further, I'd
make that request,’ he said.

Although the investigation bureau never ruled out the possibility
that more than one person was involved in the crime, many
remain puzzled how one man could have assaulted and killed
three girls without awakening other campers.

"Not one single piece of evidence collected at that crime scene .
. » has ever indicated there was anybody else there except the
man charged with the murder,' said state Sen. Dick Witkerson,
the bureau’s chief of investigative operations during the
murders.

"After this guy ( Mr. Manley), there's going to be someone else’

come forward, he said. "There's always going to be someone
else - because It was never resolved in the public's mind.’
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Scout case 'Inv

Ted LaTurmer, the man whao has
been atlempting to convince
officials to re-ppen the 1977 Girl
Scout Murders case, was arrested
Tucsday on ‘muitiple counts of
operating as a private investigator

without a license.
LaTurmner was released on 8500
pond on the misdemeanor cOUnts.
In addition to four counts of
operating as a private investigation
without a licence, the Spavinaw

_{ aTurner

{Continoed From Page One} i

The chargediclaim LaTurner :
attempted o charge the couple |

51,500 to find their granddaughter.

Counts five and six of the !

information allege LaTurner
unlawfully carried 3 snub nNOSC
revolver o LwD OCCESIoNS.

The maximmn poaishment for
cach offciisé 15 S5H OO ORC year
incarceration, o both.

Individuals presenting
themselves as private invesligators
are required 10 he ticensed, as of
July 1, 1947, :

At thal ume,
Legislature passed the

Sccurity Guard and Privalc
Investigaters  Acl Fpquiring
individuals operating, in these ficlds
1o be certilied by the Councii on
{.aw Enforcement Education and

the Oklah&%ﬂ
Oklahoma

'éé'ﬁgator' arrested

man was charged with two counts
of carrying a weapon.

The information on the counts,
which was 'filed the same day
LaTumer was arrested, alleges he
represented himsell as a private
investigator with Mayes Counly
while employed by Pryor atlomey
Gerald Lee.

Lee, the court-appointed attorney
for convicted murderer David Allen
Winch, had allegedly hired LaTurner
10 epME Winch's defense.

The information also allgges
LaTurner offered money 10 & privaie
investigator, asking the investigator
o state that LaTurner was operating
under Lhe investigator's HCense.

In addition, LaTumer is accused
of presenting himself as a privale
investigator to Dan Wheatley, a
Mayes, County deputy sheriff, in
late 1988 or early 1989 in order to

gather information concerning the
Girl Scout Murders.
The fourth count claims

LaTurner represented himself as a
private investigator in September
1080 1o Paula and Bill Breedlove.

__ {Continued On Page T\yb)

Training (CLEET).
——" ‘

e AR

6-1-%/ TimeS

LaTurner found guilty,
but he's not guilty too

. BULLETIN: Ted LaTurner, act-
ing as his own aticrney on charpes
of operating as a private investiga-
lm: without & license, wos fonnd
guilty of one connt and not guiity
on bwo counts by a Msyes County
jury just after neon. The jury rec-
ommended a $1,000 fine,

B; Tony Lee Orr
Staff Writer

Charged with presenting himself
as a private investigntor and now
acling as an attomey in his own
behalf, Ted LaTurner's first day in
court was filled with a
frustration. pparent

The bumor began while
LaTumer and Assistant District
Attornay Clint Ward questioned the
prmgccﬂvc jury.

"Can I inform the jurors that
three of the charges against me have
been_ dru_ppg.d?" Laturmer asked
Special District Judge David Box,

Ward reminded Lhe potential jury

mqmbnrs LaTurner was not a

trained auorney and asked the jirors

not ta ]uﬁge him harshly if he

enleI;cd‘o:chcﬁuns lo any procedural

or taclical errors LaTurn i

or ¢ er might
"I am the only defense I have,”

LaTumer told the jury during his :

opening statement.

. Secomisimer he was eatled down
-by_ Judge Box for preseating
evidence during his opening

statement, which is intended to |

serve as only an outline for the
court.

“I will aftempt to prove the

investigation isn't worth the paper !
it is written on or half of the |

charges wouldn’t have been
dropped,” snid LaTutner, “These

people approached the newspaper .

and wanted everything ev i
about ar by me.l':y B ever wlten
. La'l:urncr accused CLEET
investigator David Legler of
falsifying police reports in order to
{Continved On Page Two)

{

T

eammiiemtd pAS] SHITIILE AWML LLGL Prugian.

~}L aTurner—

(Continued From Page Onc)
file the charges, slleging articles Sheriff Dan

e il

Wheatley testified

printed in The Daily Times had
angered OSBI and CLEET officials.

Infosmation filed by Legler
alleged LaTurner presented himself
as @ private investigator in order o
receive payment from the fund.

Testimony from a8 long time
acquaintance of LoTurner's may
have been the most damaging.

Charlie Davis, who testified he
had known the defendant for severl
years, told the court LaTurmer
offéred payntenl tp work under his
license,” .

“Ho told me if he got in any
rouble he would slip me a lide
money and work pnder my license,”
Davis told the court,

He estified the offer occurmed
when LaTumer was investigating
the Camp Scott girl scout rrurders.

Former Mayes County Deputy

.

LaTurner hod jpresented himself as:
an investigalor of the girl scout
murder case on several occasions.

"When you went 1o work for the:
sheriff's deportment did you tearn:
that 1 had g leter from the sherifl:
autharizing that  particular
investigation?” LoTurner asked.

"Yes,” Wheatley replied. :

Paula and Bill Breedlove both
\estified LaTumer discussed with
them the case of their granddaughtcr
who was allegedly kidnapped.
LaTurner offered to heip find the
chikt.

Bill Breedlove told the court
LaTumner presented himself as 2
private investigator, then admitted
he Had assumed the defendant hetd
the titke.

Teslimony was sel 1o continue
in the casg fodsay. -

e L lats




By Georege Fisher
Staff Wrlter

Litigation continues to siall pubtication 6f “The Girl Scout Murders™ threo
. yoars aher the book was writion, Author Charles Sasser said the roadblock

“taay never bo lified,

Sasser roscurched the book in Mayes County, reading old nBWSpaWE‘

accounts of the June 13, 1977 murder of three Girl Scouts at Camp Scott, He
wlkod 10 peaple involved in the case, reviowed documents and composed
what ho leamed inte “The Girl Scom Murders,” 4 factual account of the
tragedy that captured nmtonal atention,
© In 1989, a fow coples of the book were distributed as press releases. Then
a lawsuit was filed to siop the book, A court arder halied publication.

"1 don't think it will ever bo published,” said Sasser,

The Datly Times, Pryor, Okinhoma,Wednesday, December 9, 1982 Page 3A

The book probably would have boon a good seller in Mayes County, if not -
tho nation. The man arrested for the crimes, Geno Leroy Hart, was tho only
suspect in tho case und was found Innocent in o jury trigl, although the prison -
eseaped way imprisoned on o previous conviction and died wwo months later,

The causo of Hart’s death in prison is officially listed as & hoan auack.

Suspicion stilt lingers that ho was murdered by other inmates,

Pate Weaver, Mayos County sherill at tho timo of tho murders, was
fomilinr with Hart's background, which intluded convictions for raping
woman, Hart had eseaped from prison and was frec at the time of tho Girl
Scout doaths. Barly in tho invesugation, Woavor pogged him as the man
rosponsible for killing the girls, agod &, 9 and 10,

“Inover had o doubt he was the one,” sald Weaver shortly boforo his death
in 1991, “Ho did it and | know he did it | don’y doubt it o this day.”

prints,

A book on the murders, “Someono Cey for the Children,” was writien and

published by stnte agonts involved in the caso shortly after Hart's death, It is
not known what information in Sasser’s book may be different,

“Part of tho conditions {of the lawsuit) are thut I don't talk about the book
or tha luwwit.“ sadd Sasser. “It's a long story and Wﬁrl could walk ahout
it. but T ean’t™

Sinee the haktod publication of “The Girl Scout Murders,” Sassor has
published five othor books and Is under conteact for three more.

Susser formorly was & potico officor in Miami, Fla,, 8 Groon Berot medic

and Tulsa dotective, Ho has travelod the world in search of story material and

is nationally recogniwed as an adventure writer,

His non-fiction book, “A Ona-Shot KHU1L," is about military snipers and
was & bost selfor to troaps in Oporation Dosort Storm, |t is required reading
W Wost Point and the U.S. Armmy War College.

Susser's most recently pubdishod book, his soventh, is “The 100 KLY
ahout throo peoplo caught up in the Vietnam War, with some scenes set in
Vinlta,

Miami Reach firefighters, “My son, Michuol, is o fireman in Miami Beach,
He is o writer too and wo are working wogethor on this,™ said Sussor.

His next books 10 bo published are “Doadly Force” and “Going w Sol-
dlors,” duo out ourly noxl your,

A singlo flagerprint found on one of the bodies did not match Hart's |

His tntest project s “Tho Last American Heroos," & non-fiction account of
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Lalurner suing OSBI

Ted LaTumer wants the Oklghoma
State Bureau of Investigetion (OSBI)
1d return items he belicves may be
the key o solving Mayes County's
most nolorioys murdar case,

LaTurner filed a tawsnit Friday in
Mayes County District Court seck-
ing the retum of ilems stole agents
allegedly confiscated from him-in
1989 and 1990,

LaTumer said the items report
cd!y confiscated by Oklahoma State
Borcau of Investigation (OSBI)
agenis had some bearing on an inves-
tigation spearheaded by LaTumer into
the 1977 girl scout murder case.

OSBI officials declined to com-
mcnt on the lawsuit or the allega-

The petdiicn Blleges OSBI Agent
Carrie Thurman confiscated a plastic
baggie containing a yellow latex
glove with stains on Sept. I, 1989,

LaTumer is also secking the re-

o

tm of an audie tape of 8 “witness” |
under hypaosis, three polygraph :
charts, wimesses® agrecment to the

polygraph exam, test questions of the
witness, and {he letter atating the re-
sults of the exsm, according to the
petition.

OSBI agents obtained the sudio -

tape and polygraph results from
LaTurner in January 1990, the peti-
tion alleges,

“I was told at the fime, dunng a
meeting which took place in my
awomey’s office, that ¥ could not :
leave with the glove because it may :
be pertinent to a murder investiga. .

tion,” LaTumer suid of the glove he
believes would implicate (he indi-
vidual respongible for the June 1977

girl econit marders, “They took the j

glove and they Bat on it

“The glove has never been tested.
No cne knows if it ig blood on the !

{Continued on Page Two)

— LaTurnher —

{Continued from Page Oue)
Berry said 15 to 20 lawmen con- -

glove or, if it is blood, that it's bu-
man blood.”

{15BI alticials maintain lhm Gent,

I.croy Hart, who was acquitted on
murdes charges filed in connection
with the brutal slayings, caused the
deaths of Doris Denise Milner, 10,
Micheile Guse, 9, and Lori Lee
Farmer, 8.

First Asstsmnl District Allnmey
Terry McBride, an attorney in pri-

vale pracice at the time, witnessed:

the sneeting between Thurman and
LaTuemer.

““They did take the gluve."
McBride said. “But they later indi-
cated 1o me thet the substance on the
plove was not blood. They didn't
know what the stnins were."

LaTurner sald OSBI agents have

" refused to discuss the plove's mirlts

voncerning the nwurder case.
LaTumer said the glove was given

--vergoed-on-the-girl-scout-camp-and-

performed o meticulous search of the
murder scene,

“We searched the nrea so close
we would have found & hair clip -
which we did,” Berry said,

The confiscated polygreph therts
indicate Lafurner's “winess” woa
not tying #s far as cxaminers could
determine, LoTumer maintains.

LaTumer cloims all previous re-
quests for the OSBI toreturn the con-
fiscated ilems have been ignored,

“They snid the items were of no
slgnificance to the case, but they
won't returm anything unless the court
forces them,” LaTumer said,

o him by 8 “wiiness" who ook the |
sinined ilctr from an individual who
reporiedly retumed to the vicinity of

“the marder scene south of Locust

Grove three days afier the muttiple

slaying to retrieve the glove from
where it hail becn hidden.

Sheriff Harold Bemy, an Okla-
homa Highway Patrol trooper ot the

time of the wiple murder, was the

firsy Inwman at the scene of the crime,
At LaTurmner’s request, Berry in-
wervicwed the “witness,”
] asked him quostions and lethim

elaborele,” Berry sald of the inter- |

view.
hells,

“Nothing he said rang wny

“He never said anything which o |

me would indicate he was there."

LoTumer mupintains any discrep-
ancies in his witnesé¥statement con-
cerning the crime scene could be !

because the witness was ot the mur-
der scene ot night and lawmen who
arrived st the scenc had the benefitof
light.

OSBI officials have maintained
the wilness was incomect concermning
numerous known facts in the ¢hss —

- including the weather at the time the
. murders roporiedly occnrred.
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' OSBI returns Hart case ‘evidence’;
LaTurner sending glove for DNA test

Ted LaTumer belicves he has
won & victory over the stale’s in-
vestigative agency.

Now, he hopes to.be abie o
provide some answers 10 guestions
he maintains the Oklahoma Siate
Bureau of Investigatign (O5BI) has
1eft unanswered for the past 15
years,

LaTurner filed a civil lawsuit
againit OSBI officials on March
19 secking the return of items he
belicves may have some hearing
on Mayes County's most nolorious

 murder case.

Agency officials rewmed on
Friday a Radio Shack audio tape of
a hypnosis session with an indi-
vidual LaTumer maintains is a key
witness in the 15-year-old triple girl
scout murder of 1977

Other items returned include
three charts of polygraph examina-
tions with LaTumer's witness, an
agreement 10 submit 10 the poly-
graph examination gigned by the

i witness, the polygraph tesl ques-

tion, a report of the examination
on Tulsa County Sheriff’s Depart-
ment fetterhead and a single yel-
low glove.

Kym Koch, OSBI spokes-
woman, said- the items were re-
orned becavsc they had no
evidenciary value o the case.

LaTurner hag long maintained
individuals other than Gene Leroy
Hah, who was acquitied of first-
degree murder charges in connec-
1ion with the girl scout slayings,
were respongible for the heinous
crime. -

He hopes the glove will prove
it

“We plan w send he glove o a
private lab for testing,” LaTurncr
gaid. “We intend 1o send the glove
to Celus Laboratories in
Emeryville, Calil."

In 1989, the Federal Burcau of
Investigation (FBI) suggested
items 1aken at the time of the June
13, 1977, triple murder be Benl 1o

{Continued on Page Two)

 — LaTurner —

(Continued from Page One)

Cetus because the laboratory had developed

of old or degraded DNA," according (0 @ news report of the dme.

The laboratory has been successful in matching samples from at least onc !

15-year-old case, LaTumer said.

Even if tcsts on the glove prove nothing,
cance of the glove is in where the glove was

witness allegedly wok it from.

“The glove was found three days after the burglary at a residence where
3 burglary had aken place,” LaTumer said, noting the individual his witness
allegedty took the glove from was not

the item.

OSB! officials have continued 1o ma
suspect in the gruesome murders and slale

aware the witness had absconded wilh

open it is not being actively investigated.

Officials with the state's invesligalive agenc
witness has made statements not in keeping wi

at the scene of the murder,

J——— . . :

a test “designed for the analysis |

LaTurner maintaing the signifi- \
found and the individuat his |

intain Hart was the only viable
that although the case is of ficially

y have stated that LaTurper s |
th things investigators found |
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o 4 Documentary to Focus On Girl Sco
Classified Search 3| M U rd ers

g%“”fi"g Storieg James D. Watts Jr.

il 10/01/1994

Gel an Access * The three years it took Tulsa film maker Michae! Wilkerson

Fags ‘ to complete his documentary, "Someone Cry for the Children,"

Help . being broadcast Saturday night on the Discovery Channel,

Fég;éﬁ' = represent only a fraction of the time he has spent on the

_ Hepraduélioﬁé E\{ents in the film.
, , : wilkerson was the lead agent for the Oklahoma State Bureau

Phata Reprinls of Investigation when it investigated the 1977 murders of

. lori Lee Farmer, Michelle Guse and Doris Milner at a Girl
Scout camp near Locust Grove.

" Wilkerson later collaborated with his brother and fellow

0SBI agent, Dick, on a book about the strange and twisted

- case, also titled "Someone Cry for the Children.”

Wilkerson's documentary will have its world premiere at

7 p.m. Saturday on the Discovery Channel {cable Channel

32 in Tuisa). The film will be repeated at 10 p.m. Saturday.
The film, made under the auspices of Wilkerson's Barrister
Studios, combines interviews with eyewltnesses, families

of the three girls and law enforcement personnel with recreations
of some of the case’s events, shat on location.

Actor Dale Robertson and singer Johnny Cash are narrators.
Tulsan Mike Brown composed the score, and Wilkerson's wife,
Robyn, wrote the title theme in 1979 as a tribute to the

three girls.

wwe don't take any side, but just try to tell the story

as objectively as possible," Wilkerson said. "We also

tried to tell it from as many perspectives as we could,

So we have Interviews with everyone from the prosecutor
(.M. "Buddy" Fallis) to Ross swimmer, who was principal
chief of the Cherokee Nation at that time."

Wilkerson sald he offered to show the completed film to

all who were interviewed.

“The first time I saw it - and it was very hard to watch

- what overwhelmed me the most was the way (Wilkerson) had
portrayed the children," said Sheri Farmer, mother of Lori

Lee Farmer. "That was very important to me, because so
often people say this is the story of Gene Leroy Hart (the
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accused killer). It's not. 1t's the story of Lori Lee and
Michelle and Doris, three young children who died needlessly.”
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Daicy 7ime

Ted LaTurner said today he
plosined to file on amended grand,
- jury pelition which is so specific it
will name the names of the two
men he alleges were in the "daath
tent" and "direcily responsible” for
the murder of three Girl Scouts at
" Camp.Scoit 19 years ago.
_LaTurner's.original petition call-
ing for a grand jury-to teopen in-
vestigation of the Jime 13, 1977
.. murders was denied by, Disuict.
 Tutlge-Tames” GUodpaster ne too
“vague and ambiguous.”

LaTumer said this petition "may
be judged too specific, I don't
know," ‘

The petition had niot been filed
by presstime, but the amended peti-
tion had to be filed by 5 p.m. today
1o megt the two-day refiling stipu-
Intion. |

Along with numing the names
of suspects he clnims his eyewit-
ness can identify as being at the
scene of the murders, LaTumer said
the petition will name the names of

Inw enforcement officers- whowere- - -

allegedly involved in "overzealous™
activity in conncction with the case,

Judge opposes
call for grand jury

.By Terry Aylward

+tNews Editor

District Judge James Goodpaster is not in favor of a grand jury to
took into the Jume 13, 1977 Girl Scout murders,

And the judge who hes tumed down a8 “yopug, ond ambiguous” a

- petition-calting Tor suth o grand jovy, said Ted LaTuiiizt, the petitioner,
is “rimsing the citizens of Mayes County around the bush again.”

Judge Goodpaster suid it is amazing 1 him tat nothing has ever
come of LaTurmer’s allegations afier “ali the attorney generals, and
district attomeys™ he has been to with “various theories™ over the years,

“Nothinghas ever come of anything he has ever had,” said Goodpaster
who, when asked, said he would not sign & petition for a grand jury
even if he approves such a pelition. .

“I definitely will not sign jt and it remains to be seen whether or not
a grand jury petition is spproved,” said Goodpaster.

Goodpaster said e wraed down LaTumer's petition filed last week
because it did not do the minimum: “Aliegaiions have to be of o nature
that warrants a possible indictment, or warants removal of & public
official from office.”

LaTurmggzand his auomey, Byron Ed Williams of Pryor, told news

_reparers Thestny they planned to amend their origingl petition and try

See RULING, Page 2




again.

Although a grond jury would
have tHe authority to reopen inves-
tigntion of the Girl Scout murder
case -— and issys indictments if it
felt indictmens were wammnted —
Judge Goodpester said he did not
know if grand jurers would bs able
to review Oklahomn State Bureau
of Inv&slignlion {OSBI} documents
on the case since those documents
are kepl geciel from the pnbhc

Askéd if he’ ougm e’ Girl
Scout murders is closed and
that the right suspect wis charged
with the crimes, Goodpester replied,
“Everyone ever invoived with it
thinks so, but 1 don't know, Idon't
know.”

A jury took less tian five min-
umswncqthmeLmyHm.who
fias been 1he only person charged in
the murders.

LaTumer claims to have an eye-
witness who was “in the death tent”
with two other persons — ong in
pnsun now, the other who died in
prison lnter — who were “directly
involved” in the murders.

LaTutner claims the eyewitness
101d his story 1o law enforcement
when the initial investigaticn was
conduicted, birt thet law enforcement
only wanted to hear about Gene
Leroy Hart.

District Anoraey Gene Haynes
says LaTusner has never asked him

10 interview wilnesses, TEViEw New
scigntific evidence or investigate -
© with me and discuss somg things,

crimes allegedly coinmited by lnw
enforcementin connection with the

June 13, 1977 Girl Scout rmurders

nt Camnp Scoit.

J A

(Continued fmmmPage One}

LaTurmer, who conducted & con-
fidantial investigation of the mur-
derg after Poud Smith became sher-
iff in 1980, filed his petition in
Mayes County District Court seck-
ing & grand jury to look into those
allegations zgrinst “the Office of
the District Attomey.”

Haynes said LaTurmer’s eyewit-
ness  has been interviewed exten-
sively by the OSBL

LaTumeér“said no one lcnnwsf

what the OSBI discovered, but no
charges were filed.

“It’s another secrat,” said
LaTumer, who wents 8 group of
citizens - rather than siste or local
law enfmcernent — to determine if
there are piier snspects in the un-
solved murder cose,

LaTumer would like to see the
FBlinvestigate and the sinte Attor-
ney Genenl's office conduct the
grand jury if the judge approves a
grand jury investigation.

Judge Goodpaster quashed the
petition citing thot it was “vague,
ambiguous and speculntive.”

LaTumner does not name which
disrict atorney - there have been
severnl in office since the 1977
slayings — failed to do what he

-plleges was not done.

“1 tafked to Mr. LaTumer once
on the phone several yewrs 430, and
lwwnnwdmsetupaumcmmeel

but-we pever hed the meating, " anid
Haynes.

In his petition, LaTumer alleges: -

“faitire of the Office of the District
Attorney to interview eyewilnesses
concerning the homicide of thres
Girl Scouts on June 13, 1977, dis-
covered after the trial.”

Goodpaster n:phed in his ruling

. to quash the petition: *The failure

of any Diswict Atomey to inter-
view an eyewitness is not a crime,
nor i3 it grounds for removal from
office since the mtemgwmg of wil-
nesses is totally within the discre-
tion of the District Attomey.
"Furthermaze there is nothing
contained within this pétitien (o in-
dicate that if these are in fact eye-
witneases, that their name or names
have ever been made known to any
or all of the scveral Distriet Attor-
neys serving within this county

" gince” the murnder,

Inhis petition, LaTarner allzges:
“failure of the Office of the District
Atomey to review nvailable scien-
thfic evidence, discovered aftertrial,

which could link the perpetratoss to

the homicide of three Girl Scouts

. on June 13, 19717

Goodpaster miled: “The faihire
of eny District Aticmey o review

availghle scientific evidence *dis- :

covered after the winl’ isnet acrime,
nor is it grounds for removal from

affice, since the reviewing of evi- .
dence, claimed to have betn dis-
covered afler 2 ‘wist' or atany tine, |

is ttally within the discrelion of
thé District Attomey,

e

“Furthermore, there i nmhmg i

contained within this pelition that
indicates that ‘available scientific
evidence ! if any, was ever made
knoivirw'any or all of the severl
District Attorneys serving this
county since the June 13, 1977 ho-
micides at Camp Scoit; nor thavany:
said available scientific evidence,
if-any, wonid be sufficient to war-
rant prosecution of any person or
ns,”

In his petition, LaTurner alleges:
“failure of the Office of the District
Atigmey o investigate snd prog-
ecue crimes commitied by law en-
forcement officers.”

Goodpaster ruled: “The proseca-
tion of crimes, if any, committed
by Iaw enforcement officers at the
time of the June 13, 1977 homi-
cides at Camp Scoit, other than the
homicides themselves, would have
long sgobeen banedhynsmmtaof
Himitations.

"Furthermere, the petition does
not contain sufficlent facts as to
what alleged crimes wers commit-
ted, nor does said petition stats when
the alleged crimes wese committed,
nor does the petition allege whwh
1aw enforceinent officer, officers or
even pgencies allegedly committed
such crimes.”

In general, Goodpaster raled:
“the petition is vague, ambiguous
and speculative a4 to times, places
and persons, and thot an inquiry
into such Wiuld not warrmnt a true
bill of indictment or action for re-
movel of o porticular public offi-
cinl, even if true.”

Haynes told The Times that his
office prosecutes crimingls and
leaves investigation, most of the
time, to police officers.**y,

Haynes 2nid he has one criminal
investigator in his office who does
followup and might cofuluct on in-

vestigation if there was couse 10 |

believe another investigmien was
flawed.

LaTumer believes the OSBI in-
vestigation of the Girl Scout mur-
ders case was fawed,

“If ha thinks thers was a cover-
up we might do some checking into
it ourstives,” said Haynes, again
ailding that ha had only thres inve-
tigetors — ofi¢ for criminal cases,
ops for drog cases, and & third whe
dosa nothing but sorve paperwork
on child suppot cases,




